
Protokół Nr XIV/2011
sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach

w dniu 28 września 2011 r.
w sali sesyjnej tarnogórskiego Ratusza

od godz. 9:30 do godz. 15:30

1. Otwarcie sesji.

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 24 sierpnia 2011r.

4. Część informacyjna.

5. Interpelacje, wnioski, pytania radnych – część I.

6. Informacja Burmistrza Miasta o przebiegu wykonania budżetu miasta Tarnowskie

           Góry za I półrocze 2011 roku.

7. Projekt uchwały  w sprawie upoważnienia Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry do 

wdrożenia procedury zaciągnięcia kredytu oraz złożenia do Narodowego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie wniosku o dofinansowanie 

przedsięwzięcia  w  formie  dopłat  do  oprocentowania  ww.  kredytu  na  realizację 

zadania  inwestycyjnego  pn.  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  oraz 

oczyszczalni ścieków komunalnych w Tarnowskich Górach – I Faza”.

8. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 

Tarnowskie Góry.

9. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2011 rok.

10.Projekt uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Tarnowskie Góry w 2012 roku 

pomocy finansowej Powiatowi Tarnogórskiemu na realizację Zadania pn.”Budowa 

sygnalizacji świetlnej wraz z przebudową skrzyżowania ulicy Wyspiańskiego z ulicą 

Opolską w Tarnowskich Górach”.

11. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Tarnowskich Górach.

12.Projekt  uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi  na działalność Burmistrza Miasta 

Tarnowskie Góry.

13.Projekt uchwały przeciwko  likwidacji  pasażerskich połączeń kolejowych na trasie 

Tarnowskie Góry – Opole.

14.Projekt  uchwały  w  sprawie  uchylenia  Uchwały  Nr  XIII/167/2011  Rady  Miejskiej

w Tarnowskich Górach z dnia 4 sierpnia 2011 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu 

wyboru ławników sądowych na kadencję 2012 – 2015.

15.Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Miejskiej w sprawie powołania 
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Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA I  OCHRONY ŚRODOWISKA oraz 

ustalenia przedmiotu jej działania.

16.Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Miejskiej w sprawie ustalenia 

składu  osobowego  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 

ŚRODOWISKA.

17.Projekt  uchwały w  sprawie powołania  Komisji  BUDŻETOWEJ  oraz  ustalenia 

przedmiotu jej działania.

18.  Projekt uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji BUDŻETOWEJ.

19.  Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji ds. ROZWOJU, PROMOCJI MIASTA 

I OCHRONY ŚRODOWISKA oraz ustalenia przedmiotu jej działania.

20.  Projekt uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji  ds. ROZWOJU, 

PROMOCJI MIASTA I OCHRONY ŚRODOWISKA.

21.Projekt  uchwały  w  sprawie  zasad  wynajmowania  lokali  wchodzących  w  skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Tarnowskie Góry

22.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów 

dzierżawy  nieruchomości  gruntowych  będących  własnością  Gminy  Tarnowskie 

Góry.

23. Interpelacje, wnioski, pytania radnych – część II.

Ad. 1
Przewodniczący Rady Miejskiej, Stanisław KOWOLIK otworzył obrady XIV sesji Rady 

Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach,  a  następnie  na  podstawie  listy  obecności  stwierdził 

prawomocność obrad i powitał gości, przybyłych na dzisiejszą sesję.

Listy obecności stanowią załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 2                                                                                

Przewodniczący Rady Miejskiej,  Stanisław KOWOLIK zwrócił  się  do Rady Miejskiej 

oraz Burmistrza Miasta z pytaniem o uwagi i wnioski do porządku obrad.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, Franciszek NOWAK złożył wniosek o wycofanie 

z porządku obrad punktów od Nr 16 do Nr 19 tj.:

• Projektu uchwały w sprawie powołania Komisji ds. BUDŻETU, INFRASTRUKTURY

I OCHRONY ŚRODOWISKA oraz ustalenia przedmiotu jej działania,

• Projektu uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji ds. BUDŻETU,
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INFRASTRUKTURY I OCHRONY ŚRODOWISKA,

• Projektu  uchwały  w  sprawie  powołania  Komisji  ds.  STRATEGII,  ROZWOJU 

I PROMOCJI MIASTA oraz ustalenia przedmiotu jej działania,

• Projektu uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji ds. STRATEGII, 

ROZWOJU I PROMOCJI MIASTA,

celem wprowadzenie w tych punktach następujących projektów uchwał:

• w  sprawie powołania  Komisji  BUDŻETOWEJ  oraz  ustalenia  przedmiotu  jej 

działania,

•  w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji BUDŻETOWEJ,

• w sprawie powołania Komisji  ds.  ROZWOJU, PROMOCJI MIASTA I  OCHRONY 

ŚRODOWISKA oraz ustalenia przedmiotu jej działania,

• w  sprawie  ustalenia  składu  osobowego  Komisji  ds.  ROZWOJU,  PROMOCJI 

MIASTA I OCHRONY ŚRODOWISKA.

Przewodniczący Rady Miejskiej, Stanisław KOWOLIK złożył  wniosek o poszerzenie 

porządku  obrad  dzisiejszej  sesji  o  projekt  uchwały  w  sprawie  uchylenia  Uchwały 

Nr XIII/167/2011 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 4 sierpnia 2011 r. w sprawie 

przyjęcia Regulaminu wyboru ławników sądowych na kadencję 2012 – 2015.

W  uzasadnieniu  przedmiotowego  wniosku  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
poinformował,  iż  wobec  Uchwały  Nr  XIII/167/2011  Rady  Miejskiej  zostało  wszczęte 

postępowanie nadzorcze Wojewody Śląskiego w Katowicach. 

Po  uszeregowaniu  wszystkich  punktów dzisiejszego  porządku  obrad  Przewodniczący 
Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Za głosowało – 18 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0 Radnych,

1 Radny nie brał udziału w głosowaniu.

Porządek  obrad  XIV  sesji  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  został  przyjęty 
/jak w pkt. 1 – 23, str. 1-2 niniejszego Protokołu/. 

Ad. 3
Wobec  braku  uwag  do  przygotowanego  Protokołu  ubiegłej  sesji  Rady  Miejskiej, 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  Stanisław  KOWOLIK przystąpił  do  procedury 

głosowania: 
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− Protokołu Nr XIII/2011 sesji Rady Miejskiej z dnia 24 sierpnia 2011r.

Za głosowało – 17 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu wstrzymał się – 1 Radny, 

2 Radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Zatem Protokół Nr XIII/2011 został przyjęty. 

Ad. 4
W  tej  części  posiedzenia Przewodniczący  Rady  Miejskiej  wspólnie  z Burmistrzem 
Miasta  złożyli  życzenia  Radnym,  którzy  obchodzili  rocznicę  urodzin  w  okresie 

międzysesyjnym.

Część informacyjna Przewodniczącego Rady Miejskiej.
W dniu dzisiejszym udzielę głosu   Panu Mariuszowi TOKARZ   w punkcie 11 porządku 

obrad  tj.  projekcie  uchwały  w sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działalność  Dyrektora 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Tarnowskich Górach.

Ponadto  w  drugiej  części  interpelacji  i  pytań  Radnych  głos  zabierze  Pan  Alfons 
GRAJCZYK oraz Pani Irena KUPKA. 

W dniu 30 sierpnia 2011r. Urząd Marszałkowski Województwa Śląskiego przekazał na 

moje ręce skargę Pana Zygmunta WYSTRACHA z dnia 19 sierpnia 2011r. w przedmiocie 

remontu  płyty  boiska  „Klubu  Sportowego  Górnik  Bobrowniki  Śląskie”  w  Tarnowskich 

Górach do rozpatrzenia zgodnie z właściwością. 

Rada  Miejska  w  Tarnowskich  Górach  rozpatrzy  przedmiotową  skargę  w 12 punkcie 

porządku dzisiejszej sesji. 

W  dniu  26  września  2011r. Wojewoda  Śląski  przesłał  zawiadomienie  o wszczęciu 

postępowania nadzorczego w sprawie stwierdzenia nieważności Uchwały Nr XIII/167/2011 

Rady Miejskiej z dnia 24 sierpnia 2011r. w sprawie przyjęcia Regulaminu wyboru ławników 

sądowych na kadencję 2012-1015. 

Cześć informacyjna Burmistrza Miasta. 
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INFORMACJA
z działalności wydziałów Urzędu Miejskiego oraz jednostek organizacyjnych Gminy 

w okresie od dnia 24.08.2011r. - 26.09.2011r. 

Wydział Inwestycji i Remontów:

1. "Budowa boiska wielofunkcyjnego wraz z dojazdem przy ZSP Nr 2" –  rozstrzygnięto 

przetarg na wykonanie robót. Następnie podpisano umowę i przekazano plac budowy.

2. "Budowa bieżni lekkoatletycznej przy SP Nr 5" – trwają prace projektowe.

3. Oświetlenie  ulic  –  odebrano  dokumentację  projektową  na  budowę  przyłącza 

energetycznego dla istniejącego oświetlenia ulicy Śniadeckiego. Trwają prace projektowe 

budowy oświetleń w 5 punktach miasta : przy ul. Obwodowej, Targowej, Plebiscytowej, 

Ogrodowej, Staropolskiej.

4. Remont  budynku  przy  ul.  Sienkiewicza  2  –  trwa  procedura  wyłaniania  wykonawcy 

remontu pomieszczeń Wydziału Ochrony Środowiska.

5. Utwardzenie dróg gruntowych wewnętrznych i dojazdowych – zakończono utwardzenie 

ulicy Mieszka I  i  ciągu pieszego od Osiedla Andersa w kierunku ulicy Nakielskiej  oraz 

ułożono nawierzchnię asfaltobetonową na ostatnim fragmencie ulicy Jasnej.

6. "Termomodernizacja  obiektów oświatowych -  Gimnazjum Nr  4"  –   Trwają  czynności 

odbiorowe.

7. Wykonanie ogrodzenia przy stadionie miejskim przy ulicy Wojska Polskiego - dokonano 

odbioru   ogrodzenia  zewnętrznego  stadionu.  Przeprowadzono  procedurę  przetargową 

i dokonano  wyboru  wykonawcy  na  wykonanie  ogrodzenia  wewnętrznego  boiska. 

Przekazano plac budowy.

8. Rewitalizacja placu zabaw w parku miejskim przy ul.  Kard. Stefana Wyszyńskiego – 

trwa układanie nawierzchni poliuretanowej oraz montaż nowych urządzeń zabawowych.

9. Budowa  drogi  lokalnej  łączącej  ul.  Bałtycką  z  ul.  Łanową  wg  wskazań  planów 

zagospodarowania przestrzennego. Zaakceptowano wstępną koncepcję przebiegu drogi. 

Trwają prace projektowe. 

10. Budowa drogi ul. Sielanka wraz z kanalizacją deszczową oraz oświetleniem. Trwają 

prace projektowe.

11. Wykonanie chodnika łączącego ul. Ks. Siwca z ul. M. Rozpłochowskiej – Podpisano 

porozumienie  ze  Spółdzielnią  Mieszkaniową  „Chemik”  o  partycypacji  w  kosztach 
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inwestycji.  W wyniku  przetargu  nieograniczonego  zawarto  umowę  z  wykonawcą 

i przekazano plac budowy.

12. Remont i konserwacja boisk szkolnych – wykonano konserwację nawierzchni boiska 

do hokeja na trawie na terenie Gimnazjum Nr 4.

13. Termomodernizacja budynku Przedszkola Nr 11 – odebrano dokumentację projektową. 

Wystąpiono do Starostwa Powiatowego o uzyskanie pozwolenia na budowę.

14. Remont domu dla bezdomnych mężczyzn – trwają czynności związane z wyborem 

wykonawcy remontu. 

15. Ogłoszono przetarg na wykonanie pochylni przy schodach głównych PG 4.

Wydział Gospodarki Miejskiej:

1. Lompy 4 – remont dachu na kwotę 53.458,20 złotych.

2. Krakowska  14 –  wykonanie  ogrodzenia  posesji  i  remont  schodów zewnętrznych  na 

kwotę 9.521,20 złotych. 

3. Wydatki na remonty budynków w ramach technicznego utrzymania wykonywane przez 

Zarządcę na kwotę 72 000,00 złotych.

Wydział Gospodarki Nieruchomościami:

1.     Przygotowano postanowienia w sprawie:  

− sprzedaży w drodze rokowań lokalu mieszkalnego nr 1 usytuowanego w budynku przy 

ulicy Krakowskiej 2A,

− sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego lokalu  mieszkalnego nr  8 

usytuowanego w budynku przy ulicy Marszałka Józefa Piłsudskiego 4 w Tarnowskich 

Górach,

− sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego lokalu  mieszkalnego nr  3 

usytuowanego w budynku przy ulicy Marszałka Józefa Piłsudskiego 6 w Tarnowskich 

Górach,

− sprzedaży na rzecz najemcy lokalu mieszkalnego usytuowanego w budynku przy ulicy 

Zamkowej 6 w Tarnowskich Górach,

− oddania w dzierżawę nieruchomości gruntowej położonej w rejonie ulicy Plac Żwirki 

i Wigury w drodze przetargu ustnego nieograniczonego,

− oddania  w  dzierżawę  nieruchomości  gruntowej  położonej  przy  ulicy  Kardynała 

Wyszyńskiego w drodze przetargu ustnego nieograniczonego,

− sprzedaży w drodze rokowań nieruchomości gruntowej położonej przy ulicy Bolesława 
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Śmiałego.

− sprzedaży  w  drodze  rokowań  nieruchomości  gruntowej  położonej  przy  ulicy 

Kopalnianej.

2.     Zawarto akty notarialne:  

− sprzedaż w drodze rokowań lokalu mieszkalnego usytuowanego w budynku przy ulicy 

Rynek 2 za kwotę:  35.000 zł,

− sprzedaż na rzecz najemcy tj. NSZZ „Solidarność” 2 lokali użytkowych usytuowanych

w budynku przy ulicy Zamkowej 2 za łączną kwotę 66.440 zł,

− sprzedaż na rzecz najemcy lokalu mieszkalnego usytuowanego w budynku przy ulicy 

Cebuli 17, 17A za kwotę: 30.384 zł,

− sprzedaż w drodze rokowań nieruchomości gruntowej położonej przy ulicy Głogowej za 

kwotę 17.600 zł netto,

− sprzedaż w drodze II  przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości  gruntowej 

położonej przy ulicy Głogowej za kwotę 40.400 zł netto,

− sprzedaż w drodze rokowań nieruchomości gruntowej położonej przy ulicy Siewierskiej 

za kwotę 111.000 zł netto,

− sprzedaż w drodze II  przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości  gruntowej 

położonej przy ulicy Obwodnicy za kwotę 49.500 zł.

3.     Przygotowano wykazy nieruchomości przeznaczonych do zbycia:  

− lokal mieszkalny usytuowany w budynku przy ul. Królika 15 przeznaczony do zbycia na 

rzecz najemcy,

− lokal mieszkalny usytuowany w budynku przy ul. Świdra 9A przeznaczony do zbycia na 

rzecz najemcy,

− lokal mieszkalny usytuowany w budynku przy ul. Okrzei 2A/4 przeznaczony do zbycia 

na rzecz najemcy,

− lokal mieszkalny usytuowany w budynku przy ul.  Piłsudskiego 4/8 przeznaczony do 

zbycia w drodze przetargu ustnego nieograniczonego,

− lokal mieszkalny usytuowany w budynku przy ul.  Piłsudskiego 6/3 przeznaczony do 

zbycia w drodze przetargu ustnego  nieograniczonego,

− 2  lokale  użytkowe  usytuowane  w  budynku  przy  ulicy  Opolskiej  12,  14,  14A 

przeznaczone do zbycia w drodze przetargów ustnych nieograniczonych,

− w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej przy ulicy Kopalnianej - sprzedaż 
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prawa użytkowania wieczystego,

− w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej przy ulicy Narcyzów, Towarowej, 

Kolejowej, Łowieckiej, Hagera na rzecz wieczystych użytkowników wieczystych,

− w drodze przetargów ustnych nieograniczonych nieruchomości położonych w rejonie 

ulicy Górniczej, Zielonej, Opatowickiej, Chopina.

4.     Przygotowano ogłoszenia o zbyciu:  

− w  drodze  rokowań  lokalu  mieszkalnego  usytuowanego  w  budynku  przy  ulicy 

Krakowskiej 2A,

− w  drodze  II  przetargów  ustnych  nieograniczonych  2  nieruchomości  gruntowych 

położonych  

w rejonie ulicy Górnej,

− w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości gruntowej położonej przy 

ulicy 11-go Pułku Piechoty,

− w  drodze  przetargu  ustnego  nieograniczonego  2  nieruchomości  gruntowych 

położonych przy ulicy Głogowej,

− w drodze rokowań 2 nieruchomości gruntowych położonych w rejonie ulicy B.Śmiałego.

5. Zawarto 7 umów dzierżawy o łącznej powierzchni 3.849 m2. 

6. Zawarto  5  umów  dotyczących  wyrażenia  zgody  na  korzystanie  z  nieruchomości 

gminnych.

7.     Wydano:  

− 11 zgód na wejście w teren,

− 1 zgodę na korzystanie z drogi wewnętrznej gminnej,

− 2 rezygnacje z prawa pierwokupu,

− 13 zawiadomień o nadaniu numeru porządkowego nieruchomości,

− 6 postanowień opiniujących podział nieruchomości,

− 9 decyzji zatwierdzających projekty podziału  nieruchomości,

− 2  postanowienia o wszczęciu postępowania rozgraniczającego nieruchomości,

− 2 decyzje rozgraniczających nieruchomości,

− 1  decyzję  o  przekształceniu  prawa  użytkowania  wieczystego  w  prawo  własności 

nieruchomości.

8. Złożono do Wojewody Śląskiego 7 wniosków o wydanie decyzji komunalizacyjnych. 
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Zespół ds. Realizacji Projektu pn. Budowa kanalizacji  sanitarnej 

i deszczowej w Tarnowskich Górach:

.1 Kontrakt 1A – Modernizacja i rozbudowa systemu kanalizacji sanitarnej i deszczowej 

w zlewni COŚ:

• zakończono zasadniczy zakres robót objętych Kontraktem nr 1A,

• trwają czynności związane z przekazaniem wytworzonego majątku trwałego na 

majątek Gminy Tarnowskie Góry,

• trwa podłączanie posesji do studzienek przyłączeniowych w ulicach: Wiosenna, 

Stawowa, Mościckiego , 1-Maja, Korfantego, Fabryczna, Św. Wojciecha, 3 go Maja, 

Andersa, Leśna, Letnia, Źródlana, Plebiscytowa, Błękitna, Wrzosowa, Jasna, 

Łączna.

.2 Kontrakt 1B – Modernizacja i rozbudowa systemu kanalizacji sanitarnej i deszczowej 

w zlewni COŚ:

• budowa sieci w dzielnicy Bobrowniki Śląskie: Parkowa, Radzionkowska, Prochowa

• budowa sieci w dzielnicy Śródmieście – Centrum – rejon ronda im. płk. Ranoszka, 

rejon  ul. Kard. Wyszyńskiego (tereny boisk szkolnych SP nr 3 i gimnazjum nr 2), 

rejon ul.Wyszyńskiego i Gliwickiej (przewiert), ul. Gruzełki. 

Trwają czynności związane z odtwarzaniem nawierzchni w ulicach, w których zakończono 

układanie sieci kanalizacyjnej.

.3 Kontrakt 2 - Budowa Centralnej Oczyszczalni Ścieków:

− przeprowadzono  pozytywne  próby  rozruchowe  bioreaktora  „f2”  z  wykorzystaniem 

ścieków surowych,

− trwa rozruch bioreaktora "f3" z wykorzystaniem ścieków surowych,

− zakończono asfaltowanie dróg wewnętrznych oraz drogi dojazdowej do oczyszczalni,

− trwają prace związane z ostatecznym ukształtowaniem terenu,

− trwa regulacja urządzeń automatyzacji procesów,

− prowadzona jest analiza parametrów oczyszczania ścieków,

− przygotowywana  jest  dokumentacja  niezbędna  do  uzyskania  pozwolenia  na 

użytkowanie.

9



.4 II Faza
 ogłoszono  przetarg  na  doprojektowanie  kanalizacji  w  Nowych  Reptach. 

Rozstrzygnięcie przetargu i podpisanie umowy spodziewane jest w grudniu b.r.,

 podpisano  umowę  na  doprojektowanie  fragmentów  kanalizacji  w  rejonie 

Śródmieście-Centrum.

5.   Realizacja spraw bieżących:

• współpraca z instytucjami zewnętrznymi, inwestorami i mieszkańcami Tarnowskich 

Gór,

• udział w postępowaniach sądowych, rozjemczych itp. związanych z realizacja 

kontraktów.

Wydział Strategii, Rozwoju i Promocji Miasta:

1. Współudział  w pracach przygotowawczych oraz współorganizacji  corocznego świata 

miasta  „Gwarki  2011”.  Przygotowania  do  wizyty  gości  oraz  obsługa  pobytu  delegacji 

z miasta partnerskiego Bekescsaba w Tarnowskich Górach w dniach od 9 do 11 września 

2011. 

2. Organizacja  konkursu  na  Najciekawszy  Strój  Historyczny  „Gwarki  2011”  - 

rozstrzygnięcie  konkursu  miało  miejsce  9.09.2011r.   na  scenie  głównej  po  oficjalnym 

otwarciu Gwarków.

3. Organizacja  VIII  Parady  Pojazdów  Zabytkowych  Bytom  Tarnowskie  Góry  2011,  

która odbyła się 10.09.2011

4. Współorganizacja  uroczystości  przekazania  sztandaru  V  pułkowi  chemicznemu  

w Tarnowskich Górach. 

5. Trwają prace związane z rozliczaniem projektów pn.: 

- „Budowa ul. Kruczej i Grunwaldzkiej w Tarnowskich Górach”, realizowanego w ramach 

Regionalnego  Programu  Operacyjnego  Województwa  Śląskiego  na  lata  2007-2013, 

Priorytet  VII  –  Transport,  Działanie  7.1.  Modernizacja  i  rozbudowa  sieci  drogowej, 

Poddziałanie 7.1.2. Modernizacja i rozbudowa infrastruktury uzupełniającej kluczową sieć 

drogową.

- „Rewitalizacja Pałacu w Rybnej wraz z otoczeniem na cele kulturalne” dofinansowanego 

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2007-

2013, Priorytet IV- Kultura, Działanie 4.1.Infrastruktura kultury. 

-  „KOTEK  -  komputerowe  okno  tarnogórskiej  edukacji  kulturalnej”  realizowanego  
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w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2007-

2013, Priorytet IV – Kultura, Działanie 4.2 System informacji kulturalnej.

6. Zakończono  finansową  realizację  projektu  pn.  „Inwestuj  w  Tarnowskich  Górach”, 

współfinansowanego  przez  Unię  Europejską  z  Europejskiego  Funduszu  Rozwoju 

Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego. 

7. Przygotowywanie projektów i wydruk plakatów, ulotek na potrzeby Urzędu Miejskiego 

oraz organizacji pozarządowych. 

8. Przygotowywanie  i  wydawanie  materiałów promujących  Gminę Tarnowskie  Góry na 

indywidualne wnioski mieszkańców Gminy oraz różnych instytucji wpływające do Urzędu 

Miejskiego w Tarnowskich Górach. 

9. Bieżąca obsługa Punktu Informacji o Mieście. Udzielanie informacji zainteresowanym 

osobom, w tym min. mieszkańcom Gminy, turystom krajowym i zagranicznym, wydawanie 

materiałów informacyjnych o mieście i regionie. 

Biuro Zamówień Publicznych:

Wszczęte postępowania o udzielenie zamówienia publicznego
    W trybie  przetargu  nieograniczonego  o  wartości  zamówienia  mniejszej  niż  kwoty 

określone w przepisach wydanych na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy Pzp (193.000 Euro – 

dla dostaw lub usług i 4.845.000 Euro – dla robót budowlanych) na:

• Zakup energii elektrycznej dla potrzeb Urzędu Miejskiego w Tarnowskich Górach,

• Remont domu dla bezdomnych mężczyzn w Tarnowskich Górach,

• Przeprowadzenie szkoleń specjalistycznych dla pracowników Urzędu Miejskiego  

w Tarnowskich Górach,

• Budowa kanalizacji  sanitarnej w rejonie ulic Korola i Podmiejskiej w Tarnowskich 

Górach,

• Budowa dwóch pochylni  dla osób niepełnosprawnych do budynku PG nr 4 przy 

ul. Janasa 11 w Tarnowskich Górach.,

• Dostawa  materiałów  informacyjnych  związanych  z  Projektem  pn.  „Budowa 

kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  oraz  oczyszczalni  ścieków  w  Tarnowskich 

Górach- I Faza.

    W trybie przetargu nieograniczonego o wartości zamówienia równej lub przekraczającej 

kwoty określone w przepisach wydanych na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy Pzp (193.000 

euro dla dostaw lub usług i 4.845.000 euro dla robót budowlanych) na:
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• opracowanie  koncepcji,  a  także  dokumentacji  projektowej  budowlanej  oraz 

wykonawczej  dla  zadania  pn.  „Budowa  i  modernizacja  kanalizacji  sanitarnej  i 

deszczowej we wschodnie części dzielnicy Repty w zlewni oczyszczalni Repty.

W trybie zamówienia z wolnej ręki wszczęto postępowania na:

      1) Dystrybucję energii elektrycznej,

      2) Kontrakt 1B- zamówienie dodatkowe dla kontraktu 1B Modernizacja i rozbudowa

          kanalizacji sanitarnej i deszczowej w zlewni Centralnej Oczyszczalni Ścieków.

Zakończone postępowania o udzielenie zamówienia publicznego
W trybie przetargu nieograniczonego o wartości zamówienia mniejszej niż kwoty określone 

w przepisach wydanych na podstawie art.  11 ust.  8 ustawy Pzp (193.000 Euro – dla 

dostaw lub usług i 4.845.000 euro – dla robót budowlanych) na:

♦ Wykonanie  chodnika  łączącego  ul.  ks.  Siwca  z  ul.  Rozpłochowskiej  w Tarnowskich 

Górach,

♦ Wykonanie ogrodzenia przy stadionie miejskim przy ul. Wojska Polskiego w Tarnowskich 

Górach – II etap.

Wydział Ochrony Środowiska:

1.     Decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach:  

● Wszczęto postępowania w sprawie wydania decyzji dla przedsięwzięć:

− budowa hali magazynowo – produkcyjnej (składanie okien z gotowych elementów), 

budowa obiektu socjalno – biurowego, parkingu dla klientów – ok. 30 stanowisk 

wraz  z  budową  infrastruktury  technicznej   przy  ul.  Zagórskiej  w  Tarnowskich 

Górach,

− budowa  warsztatu  obsługi  samochodów  z  częścią  techniczno  –  socjalno  – 

magazynową i biurową wraz z infrastrukturą towarzyszącą w Tarnowskich Górach 

przy ul. Gliwickiej 213,

− budowa zbiornika retencyjno-uśredniającego ścieków oczyszczonych mechanicznie 

wraz  z  systemem mieszająco  –  napowietrzającym  na  oczyszczalni  „Miasteczko 

Śląskie” w Miasteczku Śląskim przy ul. Dworcowej”.

● Wydano postanowienie o braku konieczności przeprowadzenia oceny oddziaływania na 

środowisko  dla  przedsięwzięcia  polegającego  na  budowie  zbiornika  retencyjno-

uśredniającego  ścieków oczyszczonych  mechanicznie  wraz  z  systemem mieszająco  – 
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napowietrzającym  na  oczyszczalni  „Miasteczko  Śląskie”  w  Miasteczku  Śląskim  przy 

ul. Dworcowej.

2. W zakresie decyzji na usunięcie drzew i krzewów wydano 37 decyzji.

Ponadto  przesłano  do  Regionalnej  Dyrekcji  Ochrony  Środowiska  w  Katowicach 

2 projekty decyzji  na usunięcie drzew z pasów drogowych, m.in. na usunięcie drzew 

rosnących  w  pasach  drogowych  dróg  powiatowych  przy  ul.  Pyskowickiej 

i ul. Sobieskiego, celem zaopiniowania.

Wszczęto 14 postępowań w sprawie wydania zezwolenia na usunięcie drzew i krzewów.

3.     W zakresie utrzymania terenów zielonych wraz z przyległą infrastrukturą:  

-  na  terenie  Parku  w  Reptach  prowadzono  bieżące  prace  pielęgnacyjno-porządkowe, 

koszenie łąk w dolinie Dramy, trawników w centralnej  części  parku oraz wzdłuż alejek 

parkowych,  wygrabianie  liści  spod  drzew  kasztanowców  w  związku  z  prowadzoną 

ochroną  100  szt.  drzew  kasztanowców  przed  szrotówkiem  kasztanowcowiaczkiem, 

wycinkę 33szt. drzew liściastych i wyrób drewna,

-  kontynuowano  cięcia  pielęgnacyjne  drzew  na  terenach  zieleni  w  tym  min. 

przeprowadzono  cięcia  techniczne  95  szt.  drzew  w  pasie  drogowym  ul.  Małej, 

Wodociągowej i Puszkina, cięcia sanitarne i formujące drzew w pasie drogowym ul. Małej 

i Ściegiennego

- przeprowadzono wycinki 32 szt. rosnących w pasie drogowym ul. Fabrycznej, oraz 6 szt. 

przy ul. Ściegiennego

- na skwerach, zieleńcach i w parkach kontynuowano prace pielęgnacyjno-porządkowe, 

prowadzono koszenie traw na skwerach, w Parku w Strzybnicy przy ul. Ks. Płonki oraz 

w pasach drogowych dróg miejskich.

4.     W zakresie edukacji ekologicznej:  

- Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach 

udzielił dofinansowania w wysokości 1.360 zł (80% kosztów kwalifikowanych) na 

druk ulotek nt. „Stop dzikim wysypiskom śmieci” i  „Chronimy kasztanowce – 

walczymy ze szrotówkiem”.

- w  punkcie  informacyjnym  Urzędu  Miejskiego  w  Tarnowskich  Górach  przy 

ul. Sienkiewicza 2  zorganizowano  wystawę  plakatów  ekologicznych  wykonanych 

przez uczniów tarnogórskich szkół - uczestników II Sportowego Eko-Turnieju, który 

odbył się 10 czerwca 2011 roku w Tarnogórskim Centrum Kultury.
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-  ogłoszono  konkursy  skierowane  do  dzieci  i  młodzieży  z  tarnogórskich  placówek 

oświatowych, w tym:

a) V edycję konkursu „Chronimy kasztanowce – walczymy ze szrotówkiem” - zadaniem 

konkursowym  jest  objęcie  ochroną  drzew  kasztanowców  polegające  na  2-krotnym 

wygrabianiu liści opadłych z tych drzew, do konkursu zgłosiło się 5 szkół,

b) II edycję konkursu „Zbieraj elektroodpady – chroń środowisko” – konkurs polega na 

zebraniu  jak  największej  ilości  elektrośmieci  w  przeliczeniu  na  jednego  ucznia,  do 

konkursu zgłosiło się 6 szkół.

-   rozstrzygnięto  XII  edycję  konkursu  „Na  najładniejszy  balkon,  okno,  placówkę 

usługowo-handlową,  kawiarenkę  letnią  w  centrum  Tarnowskich  Gór”  –  konkurs 

przeprowadzono w 2 kategoriach indywidualnej i usługowo-handlowej. Do konkursu 

zgłosiło  się  18  obiektów  indywidualnych  i  6  placówek  usługowo-handlowych. 

Wyłoniono  laureatów po  3  w  każdej  z  kategorii  oraz  przyznano  4  wyróżnienia, 

podsumowanie konkursu połączone z wręczeniem nagród rzeczowych i dyplomów 

odbędzie się 29 września br. w siedzibie tut. urzędu,

-  w dniach 16-18 września br. przeprowadzono akcję „Sprzątanie Świata”, w której 

uczestniczyły  dzieci  i   młodzież  z  15  tarnogórskich  placówek  oświatowych. 

Porządkowaniem objęto tereny i  otoczenie własnych placówek oraz sąsiadujące 

z nimi skwery, tereny zielone, lasy, przydrożne rowy, itp.  

− w dniach 10-11 września br. odbyło się podsumowanie projektu edukacyjnego pt. 

„Młodzi Eko-wojownicy segregują odpady na Śląsku”. Projekt obejmował 5 śląskich 

miast – Tarnowskie Góry, Gliwice, Katowice, Zabrze i Mysłowice i był realizowany 

przez Koło Miejskie Polskiego Klubu Ekologicznego w Gliwicach. Podsumowanie 

projektu  miało  miejsce  w  Parku  Kultury  i  Wypoczynku  w  Chorzowie  w  ramach 

Międzynarodowej Wystawy Kwiatów. Miasta uczestniczące w projekcie przekazały 

na potrzeby jego podsumowania materiały plastyczne i  rysunkowe oraz gadżety 

promujące swoje miasto. W ramach projektu w naszym mieście przeprowadzono 4 

warsztaty nt. segregacji odpadów oraz 4 wyjazdy dzieci z klas IV – V do sortowni 

odpadów w Rybnej,  a  także  na  stronie  internetowej  urzędu  były  zamieszczane 

artykuły  o  tematyce  ekologicznej  przygotowane  przez  PKE  Koło  Miejskie 

w Gliwicach. 

5. Udzielono odpowiedzi na interpelacje radnego Rady Miejskiej w sprawie prowadzenia 

przeglądów urządzeń zabawowych oraz wymiany piasku w piaskownicach na miejskich 

placach zabaw.
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6. Przeprowadzono  kontrolę  ubezpieczenia  obowiązkowego  OC  rolników  z  tytułu 

posiadania gospodarstwa rolnego i ubezpieczenia budynków rolniczych wchodzących w 

skład gospodarstwa rolnego.

7. Dokonano odbioru remontu drogi  polnej  stanowiącej  przedłużenie ul.  Brzozowej  do  

ul. Bałtyckiej na długości 596 m.

            Wydział Architektury:

I.     Zestawienie  wniosków,  które  wpłynęły  do  Wydziału  Architektury  w     poszczególnych   

sprawach:

1. o wydanie decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowaniu terenu -33 wnioski,

2. o wydanie zaświadczeń o przeznaczeniu terenu w planie lub o braku planu - 30 

wniosków,

3. o wydanie wypisu i wyrysu z tekstu planu - 11 wniosków,

II.    Załatwianie spraw bieżących:  

1. Przygotowano i wydano 33 decyzje o warunkach zabudowy i zagospodarowaniu terenu.

2. Wnioski  w  sprawie  uzyskania  zaświadczenia  o  braku  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego oraz wnioski o uzyskanie wypisu i wyrysu z planu 

załatwiane są na bieżąco.

3. W toku postępowania znajduje się obecnie 81 spraw.

III.     Sprawy dodatkowe:  

1. Uzgadnianie i opiniowanie projektu zmiany studium dla dzielnic Śródmieście-Centrum, 

Lasowice, Osada Jana.

2. Wydawanie opinii o przeznaczeniu działek dla Wydziału Gospodarki Nieruchomościami 

Urzędu Miejskiego oraz dla Starostwa Powiatowego.

3. Wydawanie opinii o możliwości podziału, zbycia lub wydzierżawienia działek na prośbę 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

4. Udzielanie  informacji  z  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  na 

prośbę Wydziału Ochrony Środowiska, Wydziału Gospodarki Nieruchomościami oraz dla 

Starostwa Powiatowego.

5. Odszukiwanie  dokumentacji  archiwalnej  dotyczącej  wydanych  przez  tutejszy  organ 

pozwoleń na  budowę.
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Wydział Edukacji, Sportu i Turystyki:

1. Przyjęcie, analiza i weryfikacja wniosków o przyznanie stypendium szkolnego w roku 

szkolnym 2011/2012 dla uczniów będących mieszkańcami gminy Tarnowskie Góry.

2. Prowadzenie  postępowań  administracyjnych  związanych  z  zakończeniem 

nierozliczonych stypendiów za rok szkolny 2010 / 2011 II transza (styczeń-czerwiec 2011). 

3. Bieżące rozliczanie stypendiów szkolnych przyznanych na rok szkolny 2010/2011.

4. Przyjęcie i zatwierdzenie aneksów do projektów organizacyjnych szkół i przedszkoli na 

rok szkolny 2011-2012.

5. Sprawozdanie SIO  według stanu na 10 września  z placówek oświatowych podległych 

gminie Tarnowskie Góry.

6. Sporządzenie  list  uczniów  uprawnionych  do  otrzymania  dofinansowania 

do podręczników szkolnych  - program ,,wyprawka szkolna”.

7. Koordynacja konkursu bezpieczeństwa w ruchu drogowym.

8. Zawarcie umowy z muzeum dot. lekcji muzealnych.

9. Przygotowanie  opisu  przedmiotu  zamówienia  dotyczącego  indywidualizacji  procesu 

nauczania w klasach  od I do III.

10. Zgromadzenie  i  przygotowanie  informacji  dot.  przeprowadzonych  kontroli 

w placówkach oświatowych w zakresie czystości.

11. Działania związane z realizacją ustawy wynikające z zapisu  o opiece nad dzieckiem 

do lat 3.

12. Działania  związane  z  wpisem  do  ewidencji  placówek  niepublicznych  przedszkola 

i punktu przedszkolnego.

13. Wpis do rejestru placówki opieki nad dzieckiem do lat 3 – żłobka ,,Bystry Maluszek”.

14. Rozpoczęcie  procedur  administracyjnych  związanych  z  dokonaniem  oceny  pracy 

dyrektorów, przedszkoli, na wniosek dyrektorów.

15. Sporządzenie wniosków dla dyrektorów placówek oświatowych o Nagrodę Burmistrza 

Miasta w 2011r.

16. Przygotowanie zgodnie z procedurami posiedzenia komisji ds. przyznawania nagrody 

Burmistrza Miasta tarnowskie Góry dla wyróżniających się nauczycieli za 2011r.

17. Organizacja dowożenia uczniów niepełnosprawnych do ZDORIW w Radzionkowie na 

rok szkolny 2011/2012 i do szkół specjalnych i klas integracyjnych na terenie Tarnowskich 

Gór.

18. Wręczenie aktów nadania stopnia awansu zawodowego 8 nauczycielom mianowanym, 
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którzy zdali pozytywnie egzaminy przed komisja powołaną przez Burmistrza Miasta.

19. Sporządzenie okresowej  informacji  o  działaniach  realizowanych na rzecz  uczniów 

społeczności romskiej do  Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego.

20. Aktualizacja  zakresów  czynności  pracowników  RPO,  sporządzenie  arkuszy  ocen 

okresowych.

21. praca nad aktami wykonawczymi do projektu Uchwały Rady Miejskiej w Tarnowskich 

Górach w sprawie finansowego wspierania rozwoju sportu w Tarnowskich Górach oraz 

określenia  warunków  i  trybu  udzielania  dotacji  podmiotom  niezaliczanym  do  sektora 

finansów publicznych:

- projekt Polecenia Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry w sprawie wprowadzenia dla 

klubów sportowych zasad wypełniania wniosku o udzielenie wsparcia finansowego dla 

rozwoju sportu w Tarnowskich Górach, składanego na podstawie ustawy o sporcie. 

- projekt Postanowienia Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry w sprawie ustalenia zasad 

oceniania  i  punktowania  wniosków o  udzielenie  wsparcia  finansowego  dla  rozwoju 

sportu  

w Tarnowskich Górach, składanych na podstawie ustawy o sporcie.

22. Realizacja  Zarządzenia  Burmistrza  Miasta  w  sprawie  przyznania  stypendium 

sportowego Burmistrza Miasta (po zawarciu 34 umów w sprawie stypendium sportowego, 

wypłata wrześniowej transzy stypendium sportowego).

23. Przygotowanie i organizacja VIII Tarnogórskiego Biegu Sedlaczka w ramach „Gwarki 

2011” (powiadamianie uczestników, zakup T- shirt, przygotowane niezbędnych zamówień 

i zleceń  związanych  z  organizacją  i  zabezpieczeniem  zawodów,  przeprowadzenie 

właściwych zawodów w sobotę, tj. 10.09.br.

24. Przygotowanie  i  współorganizacja  z  Radą  Dzielnicy  Śródmieście  II  Tarnogórskiego 

Integracyjnego Pikniku Rowerowego.

25. Przyjmowanie  sprawozdań  z  realizacji  zadań  z  zakresu  upowszechniania  kultury 

fizycznej i sportu oraz upowszechniania turystyki, w tym z wykorzystania przez organizacje 

pozarządowe dotacji celowych.

26. Realizacja umów na wspieranie zadań z zakresu upowszechniania kultury fizycznej 

i sportu oraz upowszechniania turystyki (wypłata określonym organizacjom pozarządowym 

II transzy dotacji).

27. Organizacja  i  koordynacja  kolejnych  zawodów w ramach  XVI  Spartakiady Dzielnic 

[powiadamianie uczestników, uruchomienie procedury zlecenia dla trzech imprez sportowo 

- rekreacyjnych (turnieju skata, zawodów w boulez i biegi przełajowe)].
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28. Współtworzenie strony internetowej miasta w zakresie spraw właściwych dla sportu 

[aktualności dotyczące najważniejszych imprez sportowych, nowych przepisów w zakresie 

wspierania rozwoju sportu].

29. Przygotowanie zleceń i zamówień dla Rad Dzielnic.

Biuro Kultury:

1. Organizacja koncertu finałowego Wakacyjnych  Koncertów  Promenadowych 

(28 sierpnia).

2. Organizacja  IV Tarnogórskiego Festiwalu Orkiestr Dętych  im. J. Szweda 

(3 - 4 września)

3. Organizacja spotkania służb UM. zaangażowanych w przygotowanie imprezy „Gwarki 

2011” (9 - 11 września).

4. Organizacja  dwóch  koncertów  realizowanych  w  ramach  imprezy:  VIII  Tarnogórskie

Wieczory Muzyki Organowej i Kameralnej (17 i 24 września).

5. Podjęcie  działań   dotyczących  miejskich  i  powiatowych  obchodów  Święta 

Niepodległości  11 Listopada. 

6. Opracowanie  i  przygotowanie  umów  cywilno  –  prawnych  dotyczących  wspierania 

działań w zakresie kultury realizowanych przez organizacje pozarządowe w roku 2011, 

rozliczanie  zrealizowanych projektów. 

7. Przygotowanie niezbędnej dokumentacji  w związku z organizacją imprez  przez rady 

dzielnic:   -  przygotowanie  wniosków  o  wyrażenie  zgody  na  udzielenie  zamówień 

publicznych, zleceń oraz  opracowywanie faktur.

8. Prace planistyczne dotyczące projektu  budżetu Gminy na rok 2012.

9. Bieżąca obsługa klienta.

Wydział Finansowy:

Referat Podatków i Opłat Lokalnych

1. Wezwano podatników do złożenia informacji w sprawach podatkowych – 210 szt.

2. Wydano postanowienia w sprawach podatkowych – 150 szt.  

3. Wydano decyzje zmieniające i wymiarowe w podatku od nieruchomości, podatku rolnym 

oraz łącznym zobowiązaniu pieniężnym dla osób fizycznych – 400 szt.

4. Wydano zaświadczenia o stanie majątkowym i udzielonej pomocy de minimis – 12 szt.

5. Sprawdzano i podpisywano wezwania, postanowienia oraz decyzje podatkowe.

6. Przygotowano korespondencję do wysyłki.
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7. Wprowadzano dane zawarte w składanych informacjach i deklaracjach podatkowych do 

bazy komputerowej.

8. Zakładano nowe kartoteki  w ewidencji  komputerowej w oparciu o złożone informacje 

i deklaracje podatkowe. 

9. Dokonywano  przypisów i  odpisów podatku  w  oparciu  o  składane  korekty  deklaracji 

podatkowych przez osoby prawne.

10. Uzgodniono przypisy i  odpisy za miesiąc  sierpień 2011r. z  Referatem Księgowości 

Podatkowej.

11. Przygotowano  sprawozdanie  o  nie  udzielonej  pomocy  publicznej  w  rolnictwie 

i rybołówstwie za miesiąc sierpień 2011r.

12. Udzielano odpowiedzi na pisma podatników.

13. Na bieżąco przyjmowano i załatwiano interesantów – udzielano informacji i wyjaśnień. 

14. Potwierdzano  powierzchnię  użytków  rolnych  we  wnioskach  o  zwrot  podatku 

akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej.

Urząd Stanu Cywilnego:

1.     Zarejestrowano:  

    159 - urodzeń noworodków

      64 - zgony

      48 - małżeństw konkordatowych

      15 - małżeństw cywilnych 

        3 - małżeństwa umiejscowione.

  

2.     Wpisano do ksiąg stanu cywilnego:  

   11 - orzeczeń o rozwiązaniu małżeństwa przez rozwód

     2 - postanowienia o zaprzeczeniu ojcostwa. 

3.     Wydano:  

    3 - decyzje o zmianie imion i nazwisk 

  13 - decyzji w sprawie sprostowania aktu stanu cywilnego  

    9 - decyzji o uzupełnieniu aktu stanu cywilnego

    4 - decyzje o skróceniu terminu wyczekiwania na zawarcie związku małżeńskiego

   11 - decyzji dotyczących wpisanie treści zagranicznych aktów do polskich ksiąg.
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4.     Przyjęto:  

    14 - oświadczeń o uznaniu dziecka

    39 - zapewnień o braku przeszkód do zawarcia małżeństwa

  854 - podań o wydanie odpisów z ksiąg stanu cywilnego.

5. Pracownicy USC odwiedzili 4  Jubilatów obchodzących 90 i więcej lat życia.

6.Wysłano  życzenia dla 15 Jubilatów obchodzących 90 i więcej lat  życia.

Wydział Spraw Obywatelskich:    
1. Wszczęto ogółem 23 postępowania, w tym 16 postępowań w sprawach  meldunkowych, 

6 postępowań  w sprawie wynikającej z ustawy o powszechnym obowiązku obrony RP 

i 1 postępowanie w sprawie wydanie pozwolenia na przeprowadzenie zbiórki.

2. Wydano  ogółem  18  decyzji,  w  tym  16  w  sprawach  meldunkowych,  1  w  sprawie 

wynikających z ustawy o powszechnym obowiązku obrony RP  i  1 w sprawie wydania 

pozwolenia na przeprowadzenie zbiórki.

3. Przyjęto 582 wnioski o wydanie dowodu osobistego i wydano z produkcji 485 dowodów 

osobistych  oraz  dla  wydanych  dowodów  przesłano  do  Urzędu  Skarbowego  przyjęte 

zgłoszenia aktualizacyjne NIP.

4. Objęto 12 osób pomocą w sprawie załatwienia dowodu osobistego mieszkańca.

5. Przyjęto  337  zgłoszeń  o  zmianach  pobytu  czasowego,  290  zgłoszeń  o   zmianach 

miejsca pobytu stałego.

6. Zameldowano 68 noworodków łącznie z  wystąpieniem dla  nich o nadanie numerów 

ewidencyjnych PESEL.

7. Wymeldowano z pobytu stałego z powodu zgonu 55 osób.

8. Wprowadzono dla  141 osób zmiany stanu cywilnego /małżeństwa i rozwody/.

9. Wydano 178 zaświadczeń.

10. Przyjęto 216  wniosków o udostępnienie danych osobowych.

Biuro Kontroli Wewnętrznej:

1. W  dniach:  25.08.2011r.  -  15.09.2011r. przeprowadzono  rekontrolę  i  kontrolę 

problemową w zakresie gospodarki  finansowej  w Przedszkolu Nr 20 przy ul.  Morcinka 

7 w Tarnowskich Górach, z której sporządzono protokół.

2. Inspektor  Biura  Kontroli  Wewnętrznej  uczestniczy  w  pracach  Zespołu  Kontrolnego 

powołanego  do  kontroli  dotacji  udzielonych  z  budżetu  Gminy  Tarnowskie  Góry  na 
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wspieranie zadań publicznych w 2010r.

Wydział Zarządzania Kryzysowego:

1.     W zakresie obrony cywilnej:  

• przygotowano  dokumentację  do  kontroli  problemowej  realizacji  zadań  obrony 

cywilnej i  wybranych zagadnień zarządzania kryzysowego w Sądzie Rejonowym 

w Tarnowskich Górach;

• przeprowadzone zostało szkolenie dla kandydatów na instruktorów obrony cywilnej 

zakładów pracy i instytucji realizujących zadania obrony cywilnej, które prowadziła 

firma Prio- Patria z Katowic;

• zgodnie z decyzją Wojewody Śląskiego przeprowadzono głośny test sprawności 

syren alarmowych sytemu ostrzegania i alarmowania ludności (1 września);

• zrealizowano  bieżące  przedsięwzięcia  wynikających  z  „Wytycznych  Burmistrza 

Miasta-Szefa  Obrony  Cywilnej  w  sprawie  realizacji  zadań  obronnych,  obrony 
cywilnej i zarządzania kryzysowego w Mieście Tarnowskie Góry w 2011 roku”;

2.     W  zakresie spraw obronnych:  

• przeprowadzono kontrolę problemową w  Wydziale Spraw Obywatelskich w 

zakresie przygotowania do realizacji zadań obronnych; 

• zrealizowano  bieżące  zadania  wynikających  z  „Wytycznych  Burmistrza  Miasta-

Szefa Obrony Cywilnej  w sprawie realizacji  zadań obronnych,  obrony cywilnej 

i zarządzania kryzysowego w Mieście Tarnowskie Góry w 2011 roku”.

3.     W  ramach zarządzania kryzysowego:  

• na  bieżąco  monitorowane  i  analizowane  są  zagrożenia  występujące  na  terenie 

miasta;

• opracowano  i uzgodniono drugą edycję  „Planu Zarządzania Kryzysowego Miasta 

Tarnowskie Góry”;

• Zastępca  Burmistrza  Miasta  uczestniczył  w  konferencji  podsumowującej 

wojewódzkie, wieloszczeblowe ćwiczenie z zakresu zarządzania Kryzysowego pk 

„LOTNISKO 2011”.

4.     W zakresie wdrażania na terenie Gminy programu „Bezpieczne Wspólnoty”  

• kontynuacja  prac  w  ramach  programu  WHO  „Bezpieczne  Wspólnoty”:  zakup 
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elementów odblaskowych dla dzieci i młodzieży w ramach programów „Bezpieczna 

droga do szkoły”, „Bezpieczeństwo w ruchu drogowym”;zakup maskotek w ramach 

programu „Sznupkowa infolinia”;

• koordynowanie  przygotowań  uroczystości  wręczenia  sztandaru  dla  5  pułku 

chemicznego  w Tarnowskich Górach.

5.     W zakresie bezpieczeństwa imprez masowych:  

• bieżąca działalność dotycząca imprez masowych, rozrywkowych i artystycznych;

• 9-11 września br. koordynowanie przedsięwzięć związanych z ochroną uczestników 

imprezy  masowej  „Gwarki  2011”,  w  tym  zabezpieczenie  medyczne  i  jej 

monitorowanie.

 

6.     W zakresie OSP:  

      -    bieżące finansowanie utrzymania gotowości bojowej OSP.

      

Straż Miejska

1. W okresie sprawozdawczym Straż Miejska przeprowadziła 277 interwencji, z czego:

♦ 138 dotyczyło spraw porządkowych

♦ 89  dotyczyło  wykroczeń  drogowych,  gdzie  w  33  przypadkach  zastosowano 

urządzenia blokujące  koła.

Jednocześnie od mieszkańców miasta przyjęto 120 interwencji.

2. Nałożono 78 mandatów na łączną kwotę 7 500 zł za wykroczenia przeciwko:

♦ bezpieczeństwu i porządkowi w komunikacji (art.90,  92 § 1i 97 KW) – 61 m.k.

♦ Ustawie o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (art. 10 ust. 2 i 2a) – 8 m.k.

♦ Ustawie o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (art. 431 ust. 1 i 2) 

   – 9 m.k.

3. Skierowano  1  wniosek  o  ukaranie  do  Sądu  Rejonowego  w  Tarnowskich  Górach 

przeciwko  właścicielowi  pszczół,  który  naruszył  zakaz  utrzymywania  zwierząt 

gospodarskich  na  terenie  osiedli  mieszkaniowych  wynikający  z  §  12  ust.  3  pkt  3 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Tarnowskie Góry.
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4. W okresie tym, strażnicy pełnili 8 służb wspólnie z funkcjonariuszami Wydziału Ruchu 

Drogowego  i 1 służbę z dzielnicowymi Rewiru Dzielnicowych tut. Komendy Policji.

5. W okresie sprawozdawczym:

w ramach współpracy z Komendą Powiatową Policji:  

• w   dniu    26   sierpnia   w   godz.   1900-  300   uczestniczono   (po  raz  drugi) 

w działaniach  akcji  „Bezpieczne  wakacje  2011”  mających  na  celu  ujawnianie 

sprawców  czynów  karalnych  bądź  ulegającym  zachowaniom  patologicznym 

i demoralizacji;

• w okresie od 1 do 9 września zabezpieczano rejony przejść dla pieszych, głównie 

przy  ulicach  Wyspiańskiego  i  Litewska  w  ramach  corocznej  akcji  „Bezpieczna 

Droga Do Szkoły”; 

• dwukrotnie  –  29  sierpnia  na  ul.  Hutniczej,  23  września   na   ul.   Osmańczyka 

zabezpieczano miejsca niebezpieczne dla zdrowia i życia ludzkiego, a także mienia 

(z  tytułu  zapadniętego  fragmentu  chodnika  oraz  spadającego  tynku  z elewacji 

budynku);  w  ramach  kontynuacji  kontroli  posesji  pod  kątem  gospodarki 

nieczystościami ciekłymi, kontrolą tą objęto rejon nieskanalizowanej  części jednej 

z   ulic   w  dzielnicy  Bobrowniki  Śl.,  gdzie  na  18  skontrolowanych  posesji  w  5 

przypadkach zastosowano   postępowania   mandatowe   oraz   udzielono   2 

pouczeń; 

• w dniu 8 września przekazano Nadleśnictwu Brynek o śniętych rybach w jednym ze 

stawów  w  Rezerwacie  Segiet. Z informacji uzyskanych od prowadzącej sprawę 

Straży Leśnej najprawdopodobniej miała tam miejsce  tzw.   „przyducha”,  jednak 

potwierdzi  to dopiero wynik ekspertyzy wody;

• w  dniu  15  września  ujawniono  3  nielegalne  wysypy  gruzu  poremontowego 

i odpadów  komunalnych  na  poboczach   drogi   przy   terenach   wojskowych 

w dzielnicy Sowice,  gdzie  w związku z brakiem dowodów pozwalających ustalić 

sprawców  tych  wysypów  wezwano  do  ich  usunięcia  Wojskową  Administrację 

Koszar;

• w  dniu   16   września   w  związku  ze   zgłoszeniem  mieszkańca  wszczęto 

postępowanie wyjaśniające na podstawie art.  67 § 1 Kodeksu Wykroczeń celem 

ustalenia  sprawcy  zaklejania  ogłoszeń  samorządowych  plakatami  wyborczymi 

z wizerunkiem jednego z kandydatów do Sejmu.
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Miejski Zarząd Ulic i Mostów:

Zamówienia publiczne (powyżej 14 tys. EURO):
1. Podpisano umowę na zadanie:

• Budowa fragmentu ulicy B. Prusa w Tarnowskich Górach.

2. Ogłoszono przetarg na zadanie pn:

• Remont chodnika w ul. Zamkowej w Tarnowskich Górach – Etap I.

W ramach bieżącego utrzymania jezdni chodników wykonano:
-  wykonanie remontów cząstkowych masą mineralno-asfaltową nawierzchni jezdni 
ulic gminnych: Mleczna,

-  wykonanie remontu fragmentów  chodników w ciągu ulic: Kochanowskiego, Stara, 

Leśna,   

-  remont nawierzchni dróg gruntowych: Długa, Wojska Polskiego,

-  remont zjazdów w ciągu ulic: Leśna, Pomorska, Szczygłów,

-  bieżące  utrzymanie  oznakowania  pionowego  w  ulicach:  B. Śmiałego,  W. Pola, 

Rynek, Krakowska, Ks. Sojki, 9-go Maja, Chopina, Piastowska, Kaczyniec, 

-  bieżące utrzymanie oznakowania poziomego - malowanie przejść dla pieszych linii 
i  znaków na jezdniach ulic:  Kochanowskiego, Andersa,  Siewierska, Leśna, Miodowa, 

Chopina,  Aleja  Kwiatów,  Kopernika,  Zaciszna,  Strzybnicka,  Okrzei,  Świdra,  Korczaka, 

Gliwicka, Bończyka, Odrodzenia, Łowna.

W     ramach     robót     remontowych     i     inwestycyjnych:  
-  wykonanie odnowy nawierzchni bitumicznych- nakładek asfaltobetonowych docelowych 

– ul. Kanałowa, Kanałowa boczna,

-  zakończenie  remontu chodnika w ciągu ul. Głównej,

-  budowa fragmentu ul. B. Prusa  ( w trakcie robót).

 

W ramach  bieżącej działalności Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów:
- prowadzenie bieżących przeglądów stanu technicznego ulic,

- sporządzanie stosownych protokołów,

- prowadzenie bieżącej korespondencji,

- przyjmowanie interwencji  i skarg mieszkańców,

- wydawanie zezwoleń  na umieszczanie reklam w pasach dróg gminnych,
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- wydawanie zezwoleń na zajęcie pasa drogowego, 

-     wydawanie uzgodnień do projektów obcych inwestorów.

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej:

1. Świadczenia pomocy społecznej

• zarejestrowano 149 nowych wniosków o pomoc,

• wydano 722 decyzji administracyjnych w sprawie pomocy społecznej,

• formy udzielonej pomocy:

− zasiłki stałe – 153 świadczenia,

− zasiłki okresowe – 318 świadczenia,

− zasiłki celowe – 414 świadczeń,

− zasiłki celowe specjalne – 188 świadczeń, 

− w  ramach  realizacji  programu  „Pomoc  państwa  w  zakresie  dożywiania” 

udzielono:

− zasiłków celowych na zakup żywności – 586 świadczeń,

− posiłków w szkołach – 331 dzieci

− wyżywienia w przedszkolach i żłobkach – 94 dzieci,

− finansowano posiłki na podstawie umowy – 65 osób,

− finansowano posiłki w DDP – 5 osób,

− finansowano posiłki wraz z dowozem dla mieszkańców DBM – 18 
osób,

− finansowano pobyt 58 osób w domach pomocy społecznej 

• Świadczono usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania dla 100 osób, w tym: 

− 65  osób korzystało z podstawowych usług opiekuńczych, 

− 48  osób miało dostarczane posiłki do domu,

•   11  osób korzystało ze specjalistycznych usług opiekuńczych w tym:

− 8  osób w formie zabiegów rehabilitacyjnych,

− 3  osoby w formie asystenta osoby niepełnosprawnej,

− 1  osoba z porad psychologa,

− 1  osoba z usług pielęgniarki.

•       2  osoby korzystały z usług całodobowych w rodzinnym domu pomocy
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2. POMOC W RAMACH OŚRODKÓW WSPARCIA

Rodzaj placówki
Ilość pensjonariuszy w okresie 

sprawozdawczym 
Dzienny Dom Pomocy dla Osób 

Starszych i Samotnych
60

Dom dla Bezdomnych Mężczyzn 31

Zespół Mieszkań Chronionych 52
Dzienny Dom Pomocy dla Osób 

Niepełnosprawnych
17

3. DODATKI MIESZKANIOWE

− ♦ przyjęto nowych wniosków  -  158

− ♦ wydano decyzji administracyjnych  -  120

− ♦ wypłacono świadczeń  -  908 na kwotę  167 229,22zł

4. DZIAŁ ŚWIADCZEŃ RODZINNYCH

♦ wydano  534 decyzje, 

♦ wydano  110 zaświadczeń i pism;

♦ wypłacono świadczenia na kwotę. 807 857,20 zł

Liczba świadczeń Liczba rodzin
Zasiłki rodzinne 

z dodatkami
5 423 1 387

Świadczenia opiekuńcze 1 296 1 265

5. SEKCJA FUNDUSZU ALIMENTACYJNEGO

• wydano 102 decyzje oraz postanowienia,

• wystosowano 120 pism i zaświadczeń,

26



• przeprowadzono 2 wywiady z dłużnikami alimentacyjnymi,

• wypłacono świadczenia na kwotę 149 035,97 zł.

6. PROGRAMY I PROJEKTY 

1. Biuro Projektu Awans

W  miesiącu  sierpniu  br. w  ramach  projektu  „AWANS.  Aktywna  integracja 

społeczna i zawodowa klientów pomocy społecznej  na terenie gminy Tarnowskie Góry” 

zakończono  zajęcia  w formie  treningów  umiejętności  społecznych.  W  zajęciach  brało 

udział 48 bezrobotnych. 

We  wrześniu rozpoczęliśmy wybór  firm,  które zrealizują następujące szkolenia 

zawodowe: 

♦ Bukieciarz z handlowcem, 

♦ Pracownik Biurowy, 

♦ Kurs komputerowy, 

♦ Spawacz MIG, Kurs wózka widłowego, 

♦ Prawo jazdy kat. „B” i „C”, 

♦ Opiekun osób starszych i niepełnosprawnych. 

27 września zakończył się cykl zajęć w ramach Akademii Rodzica, w której brało 

udział 12 rodzin. Rodziny skierowane do Akademii Rodzica charakteryzują się problemem 

bezradności  w prowadzeniu  gospodarstwa  domowego  i  sprawach  opiekuńczo-

wychowawczych.  Do  końca  listopada  br.  rodziny  będą  współpracować  z  asystentem 

rodzinnym w miejscu ich zamieszkania.

2. „Chcę żyć normalnie” Treningi umiejętności społecznych.

W  ramach  konkursu  ofert  na  finansowe  wspieranie  programów  z  zakresu 

organizacji  i  funkcjonowania  sieci  oparcia  dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi 
ogłoszonego  przez  Ministerstwo  Pracy  i  Polityki  Społecznej,  Miejski  Ośrodek  Pomocy 

Społecznej otrzymał dotację w wysokości  35.000 zł na realizację projektu pt.: „Chcę żyć 

normalnie – treningi umiejętności społecznych.”

Projekt,  którego  celem  jest  przeciwdziałanie  wykluczeniu  społecznemu  osób  

z  zaburzeniem psychicznym  oraz  integracja  w  środowisku  lokalnym,  polegać  będzie  
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na  prowadzeniu  treningów  umiejętności  społecznych  w  miejscu  zamieszkania 

uczestników.  Uczestnikami  projektu  będzie  6  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi, 

zamieszkałych na terenie Tarnowskich Gór, które charakteryzują się brakiem wsparcia ze 

strony  rodziny,  zaniedbaniami  w  samoobsłudze  i  higienie  osobistej  oraz  bezradnością 

w prowadzeniu gospodarstwa domowego.

Prowadzone treningi mają przyczynić się do:

• podniesienia umiejętności nawiązywania i podtrzymywania kontaktów społecznych 

- treningi radzenia sobie z trudnymi sytuacjami społecznymi,

• radzenia sobie z prowadzeniem gospodarstwa domowego, podniesienia poziomu 

świadomości przestrzegania zasad higieny osobistej - treningi samoobsługi (trening 

higieniczny, budżetowy, kulinarny).

Osobom biorącym udział w projekcie zapewni się również:

• doposażenie  w  artykuły  gospodarstwa  domowego  i  środki  higieny  osobistej, 

niezbędne do realizacji treningów,

• umożliwienie skorzystania z usług zdrowotnych i pielęgnacyjnych,

• W realizacji projektu przewiduje się także współpracę z wolontariuszami. 

3. Punkt Aktywizacji Społecznej KOMPAS

Punkt Aktywizacji  Społecznej KOMPAS został utworzony na potrzeby kontynuacji 

działań  wspierających  klientów,  którzy  w latach  ubiegłych  byli  uczestnikami  projektu 

AWANS.  Stanowi  uzupełnienie  oraz  alternatywę  w  zakresie  podnoszenia  kompetencji 

psychospołecznych dla wszystkich klientów Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej
W ramach działalności Punktu organizowane są spotkania: 

Warsztaty interpersonalne
W  czasie  warsztatów  interpersonalnych  uczestnicy  doskonalą  swoje  umiejętności  

w obszarze: 

–  Komunikacji interpersonalnej

–  Autoprezentacji

–  Motywacji

–  Asertywności

–  Radzenia sobie ze stresem

–  Określania celów
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–  Zarządzania sobą w czasie.

Grupy wsparcia dla osób bezrobotnych
Grupa  wsparcia  zaktywizuje  i  wzmocni  jej  uczestników  w  dążeniu  do  pokonywania 

trudności  związanych  z  poszukiwaniem  pracy.  Aktywny  udział  w  zajęciach  pomoże 

również w odzyskaniu wiary w siebie, wzmocni poczucie własnej wartości i wolę działania.

Wsparcie w poruszaniu się po rynku pracy i tworzeniu dokumentów aplikacyjnych 
(CV, list motywacyjny)
Klienci,  którzy  nie  posiadają  dostępu  do  komputera,  internetu,  a  są  zainteresowani 

poszukiwaniem  ofert  pracy,  mają  możliwość  skorzystania  ze  sprzętu  komputerowego. 

Pracownik  MOPS  w  razie  potrzeby  pomaga  korzystać  z  serwisów  internetowych 

oferujących pracę oraz w przygotowaniu dokumentów aplikacyjnych.

Coaching indywidualny
Coaching  jest  procesem  pomagania  człowiekowi  w  każdym  obszarze  jego  życia, 

zawodowym czy też  osobistym.  W skuteczny sposób wydobywa mocne strony osoby, 

pomaga w pokonywaniu barier,  ograniczeń,  przekonań i  wszystkiego tego,  co dąży do 

zmiany i własnego rozwoju.

Wydział Organizacyjny:

1. Realizacja  projektu  pn.  „Efektywni  i  skuteczni”  współfinansowanego  ze  środków 

Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 

Priorytet  V  Dobre  Rządzenie,  Działanie  5.2  Wzmocnienie  potencjału  administracji 

samorządowej,  Poddziałanie  5.2.1  Modernizacja  zarządzania  w  administracji 

samorządowej.

2. W Urzędzie Miejskim przeprowadzone zostały następujące kontrole zewnętrzne:

 ♦ postępowanie  CBA  Delegatura  w  Katowicach  w  sprawie  udzielenia  zamówienia 

publicznego na “Remont boiska KS Bobrowniki Śląskie – wykonanie nawierzchni boiska 

z trawy naturalnej oraz urządzeń sportowych”;

 ♦ kontrola NIK Delegatura w Katowicach w dniach 12.09.2011r. - 26.10.2011r. w zakresie 

“Utrzymania przez gminy czystości i porządku w miejscach publicznych”.

3. W  związku  z  zarządzonymi  na  dzień  9  października  2011r.  wyborami  do  Sejmu 

Rzeczypospolitej  Polskiej  i  Senatu  Rzeczypospolitej  Polskiej,  prowadzono  na  bieżąco 
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czynności wyborcze, zgodnie z kalendarzem wyborczym, tj.

 -  przygotowano Umowy o dzieło na plakatowanie obwieszczeń urzędowych na terenie 

miasta Tarnowskie Góry;

 -  rozplakatowano na terenie miasta Tarnowskie Góry obwieszczenia Burmistrza Miasta 

Tarnowskie  Góry  z  dnia  26  sierpnia  2011r.  o  numerach  i  granicach  obwodów 

głosowania, siedzibach obwodowych komisji wyborczych oraz lokalach przystosowanych 

do potrzeb osób niepełnosprawnych;

 -  na bieżąco prowadzono obsługę organizacyjną wyborów.

4. W ramach interwencji przyjęto 6  mieszkańców, których sprawy dotyczyły m.in.:

• umorzenia podatku od nieruchomości,

• remontu mieszkania i zakupu materiałów budowlanych,

• wymiany okna balkonowego,

• zastrzeżeń do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego,

• utwardzenia drogi,

• nadsypywania drogi przez sąsiada.

5. Rejestrowano akty prawne wydane przez Burmistrza Miasta.

Wydział Administracyjno-Gospodarczy:

1. Przygotowywanie wniosków o wszczęcie postępowań przetargowych.

2. Przygotowanie umów, zamówień i zleceń związanych z działalnością Wydziału.

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH: „(...)w  dniu  8  września  oczyszczalnia  poszła 

w ruch,  ścieki  od  tego  dnia  nie  są  podawane  na  starą  oczyszczalnię  ścieków 

w Lasowicach,  czyli  w  historii  Tarnowskich  Gór  nastała  nowa  epoka  w  oczyszczaniu 

ścieków, i to bez względu na to, jak się lubimy, musimy przyjąć do wiadomości. Oczywiście 

prace rozruchowe potrwają do końca tego roku. (…) Myślę, że warto byłoby, dopóki mamy 

jeszcze ciepłe dni,  aby przynajmniej  Komisja zajmująca się kwestiami środowiskowymi 

odwiedziła oczyszczalnię. Zapewniam, że teraz zaczyna robić wrażenie. (...)
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Ad. 5
Kolejnym punktem porządku obrad są interpelacje, wnioski, pytania radnych część I. 

Przewodniczący Rady Miejskiej, Stanisław KOWOLIK zaproponował, aby łączny czas 

wypowiedzi Radnych nie przekroczył 20 minut. 

Wobec braku uwag Radnych, Przewodniczący otworzył listę mówców. 

Dyskusja:
Radny Piotr  SZCZĘSNY wyraził  swoje  zadowolenie  z  powrotu  praktyki  umieszczania 

w porządku obrad sesji dwóch części interpelacji i pytań Radnych. W poprzedniej kadencji 

podział ten był  stosowany na każdej sesji  Rady Miejskiej.  Radny wyraził  opinię, że tak 

przygotowany  porządek  obrad  pozwala  Burmistrzowi  Miasta  przygotować  się  do 

odpowiedzi na zadane pytania Radnych w pierwszej części  interpelacji i pytań Radnych. 

Często zdarza się, że w punkcie interpelacje i pytania Radnych, Radni składają wniosek 

o jego realizację  w formie  pisemnej.  W dalszej  wypowiedzi  Radny przedstawił  sprawę 

złożonego  przez  siebie  wniosku  o  uzupełnienie  Protokołu  sesji  Rady  Miejskiej. 

Wnioskowana zmiana polegała na  uzupełnieniu  Protokołu sesji  z  dnia  25 maja 2011r. 

o wypowiedź Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Pana Marka KABUSA 

o następującej treści: „prawdopodobnie nie będzie zgody na nowy przebieg tej trasy po 

drogach  wewnętrznych.  Natomiast  będzie  wezwanie  do  przywrócenia  fragmentu  drogi 

gruntowej  do  stanu  sprzed  udzieleniem zgody i  zakaz  poruszania  się  tym  sprzętem.” 

Radny poprosił  o umieszczenie tej  wypowiedzi  w Protokole dzisiejszej  sesji.  W dalszej 

wypowiedzi Radny zwrócił uwagę na stan chodników na ulicy Krakowskiej w Tarnowskich 

Górach.  Radny zwrócił  się  do  Burmistrza  Miasta  z  prośbą  o  naprawę  zapadlisk  oraz 

ruszających  się  płyt  chodnikowych  na  tej  ulicy.  Miejsca,  które  zdaniem  Radnego, 

wymagają  natychmiastowej  interwencji  to  fragment  chodnika  przy  budynku  Nr  9,  przy 

Banku „Milenium” oraz przy „Delikatesach”,  jak również na początku ulicy Krakowskiej. 

W dalszej kolejności Radny wskazał na nawierzchnię ulicy wokół płyty Rynku, na której po 

opadach  deszczu  tworzą  się  kałuże.  Radny  zaproponował,  aby  jeszcze  przed  zimą 

zlikwidować  tworzące  się  tam  „zapadliska”.  Ponadto  Radny  wskazał  na  „zapadlisko” 

utworzone na chodniku przy ulicy Górniczej. Następnie Radny podjął temat wykaszania 

traw wzdłuż ulic. Radny zauważył, że w tym roku „nie były wykaszane ulice” - ulice główne 

takie jak  Krucza, Bolesława Śmiałego, Grunwaldzka, Piotra Skargi, Sikorskiego, Staszica, 
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Skowronków powinny być poddane temu zabiegowi. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Janusz  ŚNIETKA zapytał  czy  będzie 

przeprowadzona  akcja  informacyjna  w  sprawie  zbliżających  się  wyborów 

parlamentarnych? Następnie poinformował, że jako propagator programu „MASZ GŁOS, 

MASZ WYBÓR” przekazał wszystkim Radnym oraz Przewodniczącym Zarządów Dzielnic 

ulotkę informacyjną. Zdaniem Radnego władze miasta powinny zachęcać mieszkańców 

do udziału w wyborach parlamentarnych, by nasze miasto nie znalazło się wśród miast 

o niskich współczynnikach frekwencji. Po czym Radny zadał pytanie w sprawie mieszkanki 

ulicy Kolejowej,  Pani  Szyryk:  „czy była  decyzja  i  termin  zebrania  nasypu  przed  jedną 

posesją?”  W  dalszej  wypowiedzi  Radny  odniósł  się  do  zgłoszonej  przez  siebie  na 

posiedzeniu  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU MIASTA I  OCHRONY ŚRODOWISKA 

interpelacji  w  sprawie  prowadzonej  przez  tut.  Urząd  akcji  zwalczania  szrotówka  – 

szkodnika niszczącego kasztanowce. Radny zapytał  o wysokość środków finansowych, 

przeznaczonych  na  realizację  w/w  akcji  oraz  w  jakich  sektorach  miasta  jest  ona 

prowadzona i kto ją koordynuje? Radny zwrócił uwagę na potrzebę przeprowadzenia akcji 

w dzielnicy  Repty  Śląskie  (aleja  Kasztanowa).  Następnie  Radny  zapytał  czy  jest 

realizowana pomoc dla rodziców trojaczków, które zostaną posłane w tym roku szkolnym 

do  pierwszej  klasy  szkoły  podstawowej?  W  naszym  mieście  są  takie  rodziny  -  czy 

otrzymują one pomoc od miasta, ze strony Pana Burmistrza? 

Radny Łukasz GARUS odnosząc się do części informacyjnej Pana Burmistrza, wyraził 

swoją obawę, aby plany budowy hali sportowej nie zakończyły się na samym projekcie. 

Następnie w odniesieniu do planów budowy dwóch budynków komunalnych w dzielnicy 

Lasowice,  Radny zapytał  czy  i  kiedy  planowane  jest  rozpoczęcie  budowy?  Następnie 

Radny zapytał  czy Burmistrz Miasta przewiduje zwiększenie w przyszłych latach liczby 

miejsc w przedszkolach i żłobkach? Po czym poprosił o informację na temat organizacji 

tegorocznej imprezy „Dni Bobra”. W odniesieniu do przedstawionej przez Pana Burmistrza 

informacji,  dotyczącej  powołania  nowego  członka  zarządu  Agencji  Inicjatyw 

Gospodarczych S.A. (AIG S.A.), Radny zwrócił uwagę na koszty związane z utworzeniem 

nowego stanowiska, a następnie wyraził opinię, że do zadań związanych z budową hali 

sportowej  wystarczyłoby  oddelegować  jednego  z  pracowników  AIG  S.A.  W  dalszej 

wypowiedzi  Radny odniósł  się  do  sprawy likwidacji  połączenia  kolejowego Tarnowskie 

Góry – Opole. W szeregu środowisk tarnogórskich temat ten został zauważony. Poseł na 

32



Sejm oraz Platforma Obywatelska w Tarnowskich Górach optują  za utrzymaniem tego 

połączenia  kolejowego,  „chociaż  pewnym  mieszkańcom  dzielnicy,  przez  które  ta  linia 

przebiega, wyłączenie tej linii pewnie by pasowało ze względu na hałas.” Radny zapytał 

o decyzje wydane przez Stację Sanitarno-Epidemiologiczną w sprawie koniecznych prac 

remontowych w placówkach oświatowych w Tarnowskich Górach. Ile takich decyzji zostało 

wydanych? Jakich placówek one dotyczą? Na jakie kwoty opiewają i jakich prac dotyczą? 

W odniesieniu  do  informacji  Burmistrza  Miasta  o  otwarciu  nowej  oczyszczalni  ścieków 

w Tarnowskich Górach, Radny zapytał  kiedy będzie  można się podłączyć do kolektora 

w Czarnej Hucie? Na zakończenie Radny zwrócił uwagę na nawierzchnię ulicy wokół płyty 

Rynku. Ten obszar nie sprzyja kobietom na obcasach. Czy Pan Burmistrz ma koncepcję 

rozwiązania tego problemu?

Radny Marek JAWORSKI  zwrócił  uwagę, iż widoczne jest  zapotrzebowanie na obiekt 

typu Stadion „Gwarek” w Centrum miasta. Stadion wykorzystywany jest przez placówki 

oświatowe. Radny wyraził opinię, iż należy kontynuować działania, związane z rozbudową 

obiektu  tj.  infrastruktury lekkoatletycznej.  Radny przedstawił  rozwiązania,  jakie  przyjęto 

podczas tegorocznych rozgrywek lekkoatletycznych, organizowanych przez Powiat. Część 

konkurencji rozgrywana była w budynku II Liceum Ogólnokształcącego im. Staszica, część 

na  Stadionie  „Gwarek”.  Następnie  zaproponował  udostępnienie  pomieszczeń  zaplecza 

Stadionu  „Gwarek”  młodzieży  korzystającej  z  obiektu.  W  dalszej  wypowiedzi  Radny 

wskazał  na  problem,  związany z  funkcjonowaniem sklepów całodobowych  w  Centrum 

miasta. Następnie Radny podjął temat dostosowania inwestycji drogowych (realizowanych 

przez podmioty prywatne) do potrzeb osób niepełnosprawnych. 

Modernizowane drogi nie są dostosowywane do potrzeb osób niepełnosprawnych – na 

przykład do obiektu TESCO osoba na wózku inwalidzkim, chodnikami nie jest w stanie 

dojechać. 

Radny Tomasz OLSZEWSKI  wskazał na konieczność organizacji postoju samochodów 

na parkingu przy obiekcie handlowym „Biedronka” przy ul. Aleja Kwiatów w Tarnowskich 

Górach.  Radny  zaproponował  wymalowanie  pasów  parkingowych  oraz  ewentualne 

ustawienie zakazu postoju samochodów ciężarowych. Radny zwrócił również uwagę na 

wgłębienie  nawierzchni  ulicy  Bytomskiej  na  wysokości  przystanku  autobusowego.  Po 

opadach  deszczu  w  tym  miejscu  tworzy  się  kałuża,  tym  samym  osoby  czekające  na 

przystanku  pod  wiatą  są  narażone  na  „ochlapanie”.  Następnie  Radny  podjął  temat 
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skrzyżowania ulicy Opatowickiej z Obwodnicą. Na przedmiotowym skrzyżowaniu często 

mają miejsce wypadki drogowe. Radny wskazał na konieczność interwencji u zarządcy 

drogi, w celu ustawienia nakazu skrętu w prawo. 

Radny  Kazimierz  SZCZERBA nawiązał  do  części  informacyjnej  Burmistrza  Miasta. 

Zdaniem  Radnego  bardzo  ważną  sprawą  jest  budowa  dworca  autobusowego.  Radny 

wyraził  swoje  wątpliwości  dotyczące  budowy hali  sportowej.  Następnie  odniósł  się  do 

biznesplanów,  przedstawionych  Radnym  Rady  Miejskiej  na  sesji  w  ubiegłej  kadencji. 

Zdaniem Radnego środki finansowe gminy nie powinny być przeznaczane na budowę hali 

sportowej. Sytuacja gospodarcza różni się od tej sprzed kilku lat. Czeka nas kryzys, który 

nie wiadomo jak wpłynie na naszą gminę. Czy w takiej sytuacji  należy realizować tego 

typu  inwestycje?  Czy takie  inwestycje  dadzą  zysk,  czy  „pogrążą”?  W opinii  Radnego 

budowa hali nie jest najważniejszą sprawą dla miasta. Radny poinformował, iż jest on pod 

wrażeniem wyglądu miast na Pomorzu. Nasze miasto również może być piękne. Jednak 

odrestaurowanie tylko ulicy Krakowskiej nie wystarczy. W samym Centrum miasta niewiele 

się robi. Radny poprosił Burmistrza Miasta o skoncentrowanie wysiłków na Centrum, które 

„jest bardzo ważne, ponieważ jak przyjdą trudne czasy (…) będzie przyciągało nam tutaj 

turystów.” Hala sportowa nie ściągnie turystów, a jak będzie „jej niskie obłożenie”, gmina 

będzie zmuszona do niej dopłacać.

Odpowiedzi na zadane pytania udzielił Burmistrz Miasta, Arkadiusz CZECH. 
W  odpowiedzi  na  pytania  Wiceprzewodniczącego  Rady  Miejskiej,  Janusza  ŚNIETKI 

poinformował: „akcja zachęcająca do udziału w wyborach” - do wyborów pozostało półtora 

tygodnia,  biorąc  to  pod uwagę,  gmina mogłaby jedynie  zamieścić  ogłoszenie w prasie 

lokalnej  „GWARKU”.  Należy  zastanowić  się  nad  źródłem  finansowania  tego  zlecenia, 

ponieważ nie zostało to przewidziane w budżecie. W sprawie Pani Szyryk tut. Urząd podjął 

działania – zostały wystosowane stosowne pisma. 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Kornelia KOWALCZYK udzieliła szerokich 

wyjaśnień  w sprawie  prowadzonej  akcji:  „Chronimy  kasztanowce  –  walczymy  ze  

szrotówkiem”. 

Kontynuując  wypowiedź  Burmistrz  Miasta,  Arkadiusz  CZECH odniósł  się  do  sprawy 

pomocy dla rodziców trojaczków oraz zwiększenia liczby miejsc w przedszkolach. Pomoc 

34



dla  rodzin  wielodzietnych  udzielana  jest  przez  MOPS  na  wniosek,  z  uwzględnieniem 

kryterium  dochodowego.  Burmistrz  Miasta  poinformował,  iż  sprawą  trojaczków 

zainteresuje  się  MOPS.  Gmina  Tarnowskie  Góry  gwarantuje  uczestnictwo  w edukacji 

przedszkolnej  dla  ponad  70%  dzieci.  Jest  to  lepszy  wynik,  niż  średnia  europejska. 

Subwencja  oświatowa,  którą  Tarnowskie  Góry  otrzymują  na  konstytucyjnie 

zagwarantowaną bezpłatną naukę wynosi 24 mln zł. Wydatki na placówki oświatowe bez 

przedszkoli w tym roku stanowią 47 mln zł. Porównując te kwoty można wnioskować, że 

Państwo gwarantuje bezpłatnie 50% nauki, drugie 50% fundują mieszkańcy Tarnowskich 

Gór.  11  mln  zł  na  przedszkola  fundujemy wyłącznie  my –  swoim dzieciom.  Burmistrz 

Miasta poinformował, iż popiera stuprocentowy udział dzieci w edukacji przedszkolnej oraz 

stuprocentową  opieką   żłobkową,  ale  nie  jest  to  możliwe  bez  zmiany  systemu 

finansowania gminy. 

W odpowiedzi na pytanie Radnego Łukasza GARUSA dotyczące organizacji „Dni Bobra” 

w Dzielnicy  Bobrowniki  Śląskie,  Burmistrz  Miasta  wyjaśnił,  iż  Rada  Dzielnicy 

poinformowała,  iż  w  związku  z  organizacją  w  tym  roku  uroczystości,  związanych 

z Jubileuszem 100-lecia Parafii, przedmiotowa impreza nie będzie organizowana. 

Następnie  Burmistrz  Miasta  odniósł  się  do  sprawy  likwidacji  połączenia  kolejowego 

pomiędzy  Tarnowskimi  Górami  i  Opolem.  W  tej  kwestii  został  przygotowany  projekt 

uchwały,  na  wniosek  grupy  radnych.  Decyzję  w  tej  sprawie  podejmuje  Marszałek 

Województwa Śląskiego. 

Zastępca  Burmistrza  Miasta,  Piotr  SKRABACZEWSKI  w  odpowiedzi  na  pytania 

dotyczące rewitalizacji ulicy Krakowskiej, wskazał na konieczność przyjęcia strategii oraz 

konsekwencję w jej realizacji. Zgodnie z przyjętą strategią rozwoju miasta, najważniejszym 

zadaniem  gminy  jest  budowa  centralnej  oczyszczalni  ścieków  i  modernizacja  całego 

systemu  kanalizacyjnego  (to  jest  realizowane),  kolejnym  jej  elementem  była  szybka 

poprawa stanu dróg (zwłaszcza w dzielnicach), następnym -  poprawa przyszkolnej oraz 

klubowej bazy sportowej, a także kwestie, związane z poprawą wyglądu Centrum miasta. 

Zastępca  Burmistrza  Miasta  omówił  działania  gminy  związane  z  remontami  kamienic 

gminnych, jak również stosowanymi zachętami dla prywatnych właścicieli kamienic. W tym 

roku  został  opracowany  przez  MZUiM  projekt  modernizacji  ulicy  Krakowskiej,  Tylnej 

i Staropocztowej.  W  przyszłym  roku  planowana  jest  realizacja  projektu.  Kolejnym 

działaniem gminy w kierunku poprawy wyglądu miasta jest remont TCK. Uwagi Radnego 

Piotra SZCZĘSNEGO, dotyczące ulicy Krakowskiej Miejski Zarząd Ulic i Mostów weźmie 
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pod uwagę. W tym roku zostaną wykonane naprawy eksploatacyjne. W przyszłym roku 

planowane  jest  wykonanie  nawierzchni  ulicy  Krakowskiej  i  Tylnej  w  technologii  kostki 

granitowej. Następnie Zastępca Burmistrza Miasta krótko przedstawił techniczny aspekt 

wykonania kostki brukowej. Nawierzchnia jezdni wokół płyty Rynku – w tym roku będzie 

dokonana  próba  uzupełnienia  braków  w  szczelinach  pomiędzy  kostkami  granitowymi. 

W odniesieniu  do  pytania  w  sprawie  wykaszania  poboczy  dróg,  Zastępca  Burmistrza 

Miasta poinformował,  iż akcja z tym związana prowadzona jest  corocznie.  W tym roku 

przetarg wygrała firma „REMONDIS”. Jeżeli są uchybienia w tym zakresie, koniecznym 

będzie wezwanie firmy do uzupełnienia robót. W odniesieniu do drogi bocznej od ulicy 

Kolejowej w Tarnowskich Górach, Zastępca Burmistrza Miasta wyjaśnił, iż „ jeżeli któryś 

z sąsiadów coś  zmienia  w  ulicy  bez  naszej  zgody,  (…)  to  zostały  już  wysłane  pisma 

i dopilnujemy tego, żeby te działania na drodze zostały usunięte.” W dalszej wypowiedzi 

Zastępca  Burmistrza  Miasta  podjął  temat  budowy  wielofunkcyjnej  hali  sportowej 

w Tarnowskich  Górach.  W  Jego  ocenie,  błędem  było  zaniechanie  dalszego  rozwoju 

kompleksu AIG S.A. Rozwój tego terenu opierałby się na partnerstwie gminy oraz spółki 

prawa handlowego jaką jest AIG S.A. W chwili obecnej jest korzystny okres na realizację 

inwestycji  infrastrukturalnych.  Podjęto  decyzję  o  organizacji  konkursu  na  opracowanie 

koncepcji funkcjonalno-architektonicznej. Nagrodą w konkursie będzie nagroda pieniężna 

lub udzielenie zamówienia na opracowanie dokumentacji. Naturalną rzeczą jest, że Spółka 

AIG  S.A.  w  tej  chwili,  w  tym otoczeniu  rynkowym,  z  nowymi  zadaniami,  musi  zostać 

wzmocniona  personalnie.  Wybrana  osoba  ma  duże  doświadczenie  w  pozyskiwaniu 

środków zewnętrznych. W odpowiedzi na pytanie Radnego Łukasza GARUSA w sprawie 

budowy dwóch budynków komunalnych w dzielnicy Lasowice, Zastępca Burmistrza Miasta 

przedstawił  etapy  przygotowania  przedmiotowej  inwestycji.  Głównym  problemem  jest 

sposób finansowania przedsięwzięcia. Gmina szukała rozwiązania tego problemu poprzez 

złożenie  wniosku  w  ramach  Krajowego  Funduszu  Mieszkaniowego.  Środków 

zewnętrznych nie udało się pozyskać. Następnie zaczęto rozważać realizację inwestycji 

w ramach partnerstwa publiczno-prywatnego. W grudniu ubiegłego roku zostało wydane 

Rozporządzenie  Ministra  Finansów,  które  zaliczyło  umowy  w  ramach  partnerstwa 

publiczno-prywatnego  do  długu,  co  spowodowało  zamknięcie  gminom  tego  sposobu 

finansowania.  Zastępca  Burmistrza  Miasta  zapewnił,  że  jak  tylko  zostanie  znaleziony 

sposób finansowania przedmiotowej inwestycji,  budowa zostanie rozpoczęta. Następnie 

Zastępca  Burmistrza  odniósł  się  do  kwestii  sposobu  finansowania  samorządów przez 

Państwo Polskie. W odpowiedzi na pytanie dotyczące możliwości podpięcia do kolektora 
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północnego  kanalizacji  sanitarnej  poinformował,  że  na  chwilę  obecną  prowadzone  są 

prace,  mające  na celu  umożliwienie  podpięcia  się  mieszkańców do  kolektora  poprzez 

odpowiedni  system  kanalizacyjny.  W odniesieniu  do  kwestii  dotyczących  infrastruktury 

lekkoatletycznej na Stadionie „GWAREK”, Zastępca Burmistrza Miasta zwrócił uwagę, że 

samą bieżnię można zaliczyć do elementów lekkoatletyki.  Wielu mieszkańców korzysta 

z tego obiektu, biegając. W chwili obecnej prowadzone są rozmowy na temat rozszerzenia 

działalności Klubu o sekcję lekkoatletyczną. Zastępca Burmistrza Miasta poinformował, iż 

organizacja  zawodów sportowych  przez  szkoły  na  stadionie,  wymaga inicjatywy  osób, 

które chcą korzystać z obiektu. Rolą Gminy jest tworzenie infrastruktury, a cały mechanizm 

współdziałania jest oparty o ludzi. W odpowiedzi na pytanie Radnego OLSZEWSKIEGO 

w sprawie  skrzyżowania  ulic  Obwodnica   i  Opatowicka,  poinformował,  iż  remonty  lub 

inwestycje  na  Obwodnicy  prowadzone  są  przez  Generalną  Dyrekcję  Dróg  Krajowych 

i Autostrad. Gmina może wystąpić do zarządcy drogi z uwagami. Temat  był przedstawiany 

Zarządcy  wielokrotnie  -  GDDKiA  nie  dopuszcza  możliwości  przebudowy  tego 

skrzyżowania.  Zastępca  Burmistrza  Miasta  odnosząc  się  do  propozycji  Radnego, 

dotyczącej  ustawienia  na  przedmiotowym skrzyżowaniu  znaku nakazu jazdy w prawo, 

zwrócił uwagę, że rozwiązanie to może budzić kontrowersje. Przejazd ten jest alternatywą 

do krzyżowania  Obwodnicy z ulicą Kardynała Stefana Wyszyńskiego.  

Pełnomocnik BM ds. Realizacji Projektu (MAO), Marek POŁULICH udzielił wyjaśnień 

w sprawie podłączeń do kolektora północnego kanalizacji sanitarnej przez mieszkańców 

Czarnej Huty. 

Zastępca  Burmistrza  Miasta  Piotr  SKRABACZEWSKI  w  odniesieniu  do  informacji 

w sprawie zagłębienia na ulicy Bytomskiej poinformował, że zarządcą ulicy Bytomskiej jest 

Zarząd Dróg Powiatowych. Gmina skieruje wystąpienie w tej sprawie. W odniesieniu do 

parkingu  przy  ul.  Aleja  Kwiatów,  poinformował,  że  został  on  wykonany  przez  gminę. 

Następnie  dodał,  że  być  może  zostaną  podjęte  próby  jego  uporządkowania  poprzez 

oznaczenie. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  Stanisław  KOWOLIK zaproponował  wykorzystanie 

formuły „ad. vocem” w drugiej części interpelacji i pytań Radnych. 
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Ad. 6
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  informacja  Burmistrza  Miasta  o  przebiegu 

wykonania budżetu miasta Tarnowskie Góry za I półrocze 2011 rok.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  Stanisław  KOWOLIK  przypomniał,  iż  w  dniu 

30 sierpnia  br.  Radni  Rady  Miejskiej  otrzymali  materiały,  dotyczące  sprawozdania 

z wykonania budżetu miasta Tarnowskie Góry za I półrocze 2011r. w wersji elektronicznej. 

Wersja  papierowa  została  przekazana  Przewodniczącym  Komisji  branżowych  Rady 

Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej,  Stanisław KOWOLIK  przekazał  prowadzenie  obrad 

sesji Wiceprzewodniczącemu Rady Miejskiej, Franciszkowi NOWAKOWI. 

Burmistrz  Miasta,  Arkadiusz  CZECH poinformował,  że  Informacja  o przebiegu 

wykonania budżetu miasta Tarnowskie Góry za I półrocze 2011 rok uzyskała pozytywną 

opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach. 

Skarbnik Miasta Janina NAMYSŁO przedstawiła przedmiotowe sprawozdanie. 

Ad. 7
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  upoważnienia 

Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry do wdrożenia procedury zaciągnięcia  kredytu oraz 

złożenia  do  Narodowego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej 

w Warszawie  wniosku  o  dofinansowanie  przedsięwzięcia  w  formie  dopłat  do 

oprocentowania w/w kredytu na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Budowa kanalizacji 

sanitarnej i deszczowej oraz oczyszczalni ścieków komunalnych w Tarnowskich Górach – 

I Faza”.

Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem przedstawiła  Skarbnik Miasta, 
Janina NAMYSŁO. 

Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA, Feliks KOWALSKI  poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 
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przedmiotowy projekt uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji,  Przewodniczący Rady Miejskiej 
przystąpił do procedury głosowania przedmiotowego projektu uchwały. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  11  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  2  Radnych,  8  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr   XIV/186/2011   w sprawie upoważnienia Burmistrza 
Miasta Tarnowskie Góry do wdrożenia procedury zaciągnięcia kredytu oraz złożenia 
do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie 
wniosku o dofinansowanie przedsięwzięcia w formie dopłat do oprocentowania w/w 
kredytu  na realizację  zadania  inwestycyjnego pn.  „Budowa kanalizacji  sanitarnej 
i deszczowej  oraz  oczyszczalni  ścieków  komunalnych  w  Tarnowskich  Górach  – 
I Faza”.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 9
Kolejnym punktem porządku obrad jest  projekt  uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Tarnowskie Góry.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, Franciszek NOWAK odnosząc się do porządku 

obrad sesji  /tj.  uchwał finansowych/, poinformował: „podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  powinno  wyprzedzać  podjęcie  uchwały  w sprawie 

uchwalania budżetu. Ustawodawca precyzyjnie użył tu zwrotu „nie później, niż uchwałę 

budżetową”, dlatego przy uchwalaniu tych aktów, pierwszeństwo powinna mieć uchwała 

w sprawie  wieloletniej  prognozy  finansowej.  Do  zmian  tych  aktów  w trakcie  roku 

budżetowego powinno się stosować również te same zasady.”

Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem przedstawiła  Skarbnik Miasta, 
Janina NAMYSŁO. 
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Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA, Feliks KOWALSKI  poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji,  Przewodniczący Rady Miejskiej 
przystąpił do procedury głosowania przedmiotowego projektu uchwały. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  12  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymał się od głosu” - 1 Radny, 9 Radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr    XIV/187/2011    w  sprawie  zmiany  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Tarnowskie Góry.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 10
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale 

budżetowej na 2011 rok.

Przedmiotowy  projekt  uchwały  wraz  z  autopoprawką,  zgodnie  z  uzasadnieniem 

przedstawiła Skarbnik Miasta, Janina NAMYSŁO. 

Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA, Feliks KOWALSKI  poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt  uchwały.  Następnie poinformował,  iż  nie  widzi  potrzeby zwołania 

posiedzenia  Komisji  w  celu  zaopiniowania  przedstawionej  przez  Panią  Skarbnik 

autopoprawki do przedmiotowego projektu uchwały. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji,  Przewodniczący Rady Miejskiej 
przystąpił do procedury głosowania przedmiotowego projektu uchwały. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  12  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  0  Radnych,  9  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 
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Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr    XIV/188/2011    w  sprawie  zmian  w  uchwale 
budżetowej na 2011 rok.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 10
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę 

Tarnowskie Góry w 2012 roku pomocy finansowej Powiatowi Tarnogórskiemu na realizację 

Zadania  pn.:  ”Budowa  sygnalizacji  świetlnej  wraz  z  przebudową  skrzyżowania  ulicy 

Wyspiańskiego z ulicą Opolską w Tarnowskich Górach”.

Przedmiotowy  projekt  uchwały,  zgodnie  z  uzasadnieniem  przedstawił  Zastępca 
Burmistrza Miasta, Piotr SKRABACZEWSKI. 

Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA, Feliks KOWALSKI  poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.

Dyskusja:
Radny  Feliks  KOWALSKI zwrócił  uwagę,  iż  w  podstawie  prawnej  przedmiotowego 

projektu uchwały, brak określenia wnioskodawcy. 

Zastępca  Burmistrza  Miasta,  Piotr  SKRABACZEWSKI  zgłosił  autopoprawkę  do 

przedmiotowego projektu  uchwały o  następującej  treści:  w podstawie  prawnej  projektu 

uchwały dopisać słowa: „na wniosek Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry.”

Po  zakończeniu  dyskusji Przewodniczący Rady  Miejskiej przystąpił  do  procedury 

głosowania przedmiotowego projektu uchwały. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  12  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymał się od głosu” - 1 Radny, 7 Radnych nie brało udziału w głosowaniu. 
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Rada Miejska podjęła  UCHWAŁĘ Nr    XIV/189/2011   w sprawie udzielenia przez Gminę 
Tarnowskie Góry w 2012 roku pomocy finansowej Powiatowi Tarnogórskiemu na 
realizację  Zadania  pn.”Budowa  sygnalizacji  świetlnej  wraz  z  przebudową 
skrzyżowania ulicy Wyspiańskiego z ulicą Opolską w Tarnowskich Górach”.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, Franciszek NOWAK ogłosił  dziesięciominutową 

przerwę w obradach sesji Rady Miejskiej. 

Po przerwie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej, Stanisław KOWOLIK przystąpił do realizacji porządku 

obrad sesji. 

Ad. 11
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Tarnowskich Górach.

Przewodniczący Komisji  REWIZYJNEJ,  Ewald OPUCHLIK poinformował,  iż  Komisja 

wnikliwie  rozpatrzyła  kolejną  już  skargę  Państwa  TOKARZ  na  działalność  Dyrektora 

MOPS  w  Tarnowskich  Górach.  Następnie  Przewodniczący  Komisji  szczegółowo 

przedstawił uzasadnienie przedmiotowego projektu uchwały. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  Stanisław  KOWOLIK poinformował,  iż  Burmistrz 

Miasta pod względem formalnym, pozytywnie zaopiniował przedmiotowy projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący poinformował,  iż  do głosu w dyskusji  zgłosił  się Skarżący, 

Pan Mariusz TOKARZ. W chwili obecnej nie ma go na sali obrad. 

Dyskusja:
Radny Piotr SZCZĘSNY poinformował, że wracając z przerwy, spotkał Skarżącego, Pana 

Mariusza  TOKARZA,  który  poprosił  go  o  przekazanie  Wysokiej  Radzie  informacji,  iż: 

„poczuł  się  bardzo  źle  i  musiał  się  udać do  lekarza”.  Następnie  Radny zadał  pytanie 

o dokument  przekazany  na  Komisji  REWIZYJNEJ,  którym  było  zawiadomienie 

o wszczęciu śledztwa z dnia 23 sierpnia 2011r. 
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Burmistrz Miasta, Arkadiusz CZECH poinformował, iż nie otrzymał on żadnej informacji 

o  wszczęciu  śledztwa.  Pan  Burmistrz  zapytał  skąd  Radny Piotr  SZCZĘSNY ma takie 

informacje?

Ad. vocem
Radny Piotr SZCZĘSNY poinformował, iż materiały te otrzymał na posiedzeniu Komisji 

REWIZYJNEJ. Następnie odczytał treść zawiadomienia. 

Przewodniczący Rady Miejskiej, Stanisław KOWOLIK poinformował, iż przedstawione 

przez  Radnego  zawiadomienie  nie  wpłynęło  do  Biura  Rady  Miejskiej.  Zostanie  one 

rozpatrzone odrębnym trybem przez Prokuraturę. 

Następnie poddał przedmiotowy projekt uchwały pod głosowanie. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  16  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 3 Radnych, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu. 

Rada Miejska podjęła  UCHWAŁĘ Nr    XIV/190/2011    w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działalność Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Tarnowskich 
Górach.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 12
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry.

Przedmiotowy projekt  uchwały,  zgodnie  z  uzasadnieniem przedstawił  Przewodniczący 
Komisji REWIZYJNEJ, Ewald OPUCHLIK. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  Stanisław  KOWOLIK poinformował,  iż  Burmistrz 

Miasta pod względem formalnym, pozytywnie zaopiniował przedmiotowy projekt uchwały. 
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Dyskusja:
Radny Piotr SZCZĘSNY przypomniał, iż temat przedmiotowej skargi został wielokrotnie 

poruszany na sesjach oraz Komisji REWIZYJNEJ Rady Miejskiej. W chwili obecnej Klub 

Sportowy „Górnik Bobrowniki Śląskie” nie jest w stanie prowadzić rozgrywek piłkarskich na 

własnym boisku. Klub zmuszony jest do korzystania z boiska na terenie Bytomia. Boisko 

Klubu nie nadaje się do rozgrywek, ponieważ „jest źle zrobione”. Radny poinformował, iż 

wnioskował do Komisji REWIZYJNEJ o przeprowadzenie wizji lokalnej na terenie boiska 

Klubu Sportowego „Górnik Bobrowniki  Śląskie”.  Następnie Radny w swojej  wypowiedzi 

omówił  kwestię  murawy boiska.  Radny poinformował  również,  że  nie  wiedział,  iż  Pan 

Zygmunt WYSTRACH złoży skargę na Burmistrza Miasta, jednak wielu mieszkańców pyta 

go  jako  Radnego,  kiedy boisko  Klubu będzie  dostępne.  W dalszej  wypowiedzi  Radny 

odniósł się do złożonej przez siebie interpelacji do Burmistrza Miasta w sprawie zakresu 

rzeczowego  wykonanych  robót  na  omawianym  obiekcie.  Po  czym  odnosząc  się  do 

wykonanych prac na terenie boiska poinformował, iż wierzchnia warstwa boiska została 

wywieziona  przez  wykonawcę.  Radny  odczytał  założenia  dotyczące  wykonania  płyty 

boiska Klubu, zgodnie ze specyfikacją zamieszczoną na internetowej stronie tut. Urzędu. 

Radny zawnioskował o odesłanie przedmiotowego projektu uchwały, celem rozpatrzenia 

po przeprowadzeniu wizji lokalnej na terenie boiska Klubu Sportowego „Górnik Bobrowniki 

Śląskie”, przez Komisję REWIZYJNĄ.  Analiza Komisji powinna opierać się na porównaniu 

stanu murawy boiska w Bobrownikach Śląskich do innych boisk sportowych na terenie 

naszego miasta.  Radny przedstawił  swoje zastrzeżenia dotyczące obsiania trawą płyty 

boiska Klubu Sportowego „Górnik Bobrowniki Śląskie”. 

Podsumowując  wcześniejszą  wypowiedź  Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  Stanisław 
KOWOLIK poinformował, iż został złożony wniosek formalny o odesłanie przedmiotowego 

projektu uchwały do ponownego opracowania. 

Zastępca  Burmistrza  Miasta,  Piotr  SKRABACZEWSKI poinformował,  iż  problem 

wykonania  boiska  pojawił  się  w  budżecie  miasta,  jako  kontynuacja  inwestycji  na 

nieruchomości  gminnej,  którą  użytkuje  Klub  Sportowy „Górnik  Bobrowniki  Śląskie”.  Na 

przedmiotowym obiekcie Gmina wykonała prace za kwotę blisko pół miliona złotych. Klub 

został wyposażony w nowe szatnie, łazienki, okna, wykonano termomodernizację budynku 

i centralne ogrzewanie. Głównym problemem była różnica wysokościowa boiska o około 

1,9 m. Intencją Gminy była niwelacja tego problemu, bez wydatkowania wysokiej sumy 
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pieniędzy. Wykonanie boiska trawiastego z prawdziwego zdarzenia, to wydatek około 1,2-

1,5  mln  zł.  Gminy  nie  stać  na  wykonanie  takiej  inwestycji  na  bazie  jednego  klubu. 

Zdecydowano  się  ogłosić  przetarg  (drugi  przetarg  doszedł  do  skutku).  Zaplanowano 

wykorzystanie ziemi, która była na boisku, w celu jego wyrównania. Te czynności zostały 

wykonane:  przemieszczono  ogromne  masy  ziemi,  zlikwidowano  skarpy,  wykonano 

piłkochwyty, urządzenia itd. Okazało się, że założenie trawnika nie jest prostą sprawą. Na 

terenie boiska odbyły się liczne wizje z udziałem wykwalifikowanego ogrodnika. Zlecono 

wykonanie  ekspertyz  gleby,  w  wyniku  której  ustalono,  iż  nadaje  się  ona  do  obsiania. 

Pracownik  Wydziału  Ochrony Środowiska opracował  listę  czynności  mających  na celu 

pełne  ukorzenienie  trawy.  Po  ukorzenieniu  się  trawy,  poprzez wielokrotnie  powtarzane 

czynności związanych z jej utrzymaniem (koszenie, wałowanie), teren nabiera charakteru 

boiska  sportowego.  Zastępca  Burmistrza  Miasta  poinformował,  iż  wiadomo  było,  że 

rozpoczęcie inwestycji wyłączy obiekt z eksploatacji.  Po czym krótko skomentował fakt 

badania  przez  Centralne  Biuro  Antykorupcyjne,  wykonania  przedmiotowej  inwestycji. 

W dalszej  wypowiedzi  Zastępca Burmistrza  Miasta  poinformował,  iż  Wydział  Inwestycji 

i Remontów  tut.  Urzędu  dysponuje  satelitarnym  zdjęciem  boiska,  przed  wykonaniem 

inwestycji i tuż po jego remoncie. Wcześniej boisko to było całkowicie pozbawione trawy 

(podobnie  wygląda  boisko  Klubu  „Iskra  –  Lasowice”).  Bardzo  dobrze  wygląda  obiekt 

„Gwarka”. Coraz lepiej wygląda boisko Klubu Sportowego „Tarnowiczanka”, o które dba 

Zarząd (darniuje, wycina darń, wkłada je w te miejsca, gdzie są pustki). O murawę należy 

dbać. Murawa Klubu Sportowego „Górnik Bobrowniki Śląskie” będzie zdatna do gry na 

koniec okresu wegetatywnego trawy tj. w połowie przyszłego roku.  Zastępca Burmistrza 

Miasta wyraził opinię, iż rozminięto się z oczekiwaniami Klubu, bowiem murawa wymaga 

zabiegów pielęgnacyjnych. Problem murawy, to dokończenie tego, co już rozpoczęto tj. 

trawa została  nawożona,  dosiana,  teraz należy ją podlewać,  kosić,  wałować.  Zdaniem 

Zastępcy Burmistrza Miasta,  Klub, jako użytkownik obiektu,  powinien zaangażować się 

w pielęgnację murawy.  Następnie  wyraził  gotowość do udziału  w wizji  lokalnej  Komisji 

REWIZYJNEJ na obiektach klubów sportowych w Tarnowskich Górach. 

Przewodniczący Rady Miejskiej, Stanisław KOWOLIK poddał pod głosowanie wniosek 
o odesłanie przedmiotowego projektu uchwały do ponownego opracowania. 
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„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  7  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

10  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  2  Radnych,  2  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 

Wniosek zatem nie uzyskał akceptacji. 

Ad. vocem
Radny  Piotr  SZCZĘSNY odniósł  się  krótko  do  działań  służb  Centralnego  Biura 

Antykorupcyjnego w sprawie Klubu Sportowego „Górnik Bobrowniki  Śląskie”. Następnie 

Radny  zapytał:  „czy  Burmistrz  Miasta  wiedział,  że  firma  wywiozła  tą  ziemię  z  darnią 

z boiska sportowego 'Górnik  Bobrowniki  Śląskie'  i  zakres rzeczowy (który ja posiadam 

z internetu) jest adekwatny do zakresu rzeczowego, który dostała firma, która wykonywała 

remont  płyty  boiska? Czy Burmistrz  Miasta  posiada dokumentację  zdjęciową (bo Klub 

posiada) jakie maszyny, jakie urządzenia wykonywały roboty,  jakie maszyny i urządzenia 

siały trawę?” Po czym Radny poinformował, że trawa na terenie boiska siana była ręcznie. 

Klub  Sportowy „Górnik  Bobrowniki  Śląskie”  gra  na  boisku  Klubu  Sportowego  „Zgoda” 

Repty Śląskie i na boisku w Bytomiu, ponieważ nie jest w stanie rozgrywać meczy tylko na 

jednym boisku. /koniec czasu przewidzianego na wypowiedź/

W odpowiedzi  Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI  poinformował, iż 

nie posiada informacji na temat wywozu ziemi z terenu boiska Klubu Sportowego „Górnik 

Bobrowniki Śląskie”. Po czym poinformował, że ziemia pochodząca z boiska była ziemią 

piaszczystą.  Wykonawca  inwestycji  został  wyłoniony  w  ramach  przetargu  zgodnie 

z ustawą  prawo  zamówień  publicznych.  Wykonawca  wykonał  umowę  w  ponad  90%. 

Wykonawca  otrzymał  wynagrodzenie  częściowo  -  ze  względu  na  zgłoszone  uwagi, 

wstrzymano się z wypłatą w całości. Następnie Zastępca  Burmistrza Miasta krótko opisał 

współpracę Klubu z wykonawcą inwestycji,  zleconej przez gminę. Jego zdaniem: „o ile 

mamy współpracę z „Gwarkiem”, z „Tarnowiczanką” i z innymi, to tu współpraca źle się 

układała”.

Przewodniczący Rady Miejskiej, Stanisław KOWOLIK  odnosząc się do obecnego na 

sali Skarżącego, poinformował o konieczności wcześniejszego zgłoszenia chęci zabrania 

głosu w dyskusji – zgodnie z zapisem § 11 ust. 4 Regulaminu Rady Miejskiej. 

Następnie  Przewodniczący Rady Miejskiej poddał  przedmiotowy projekt uchwały pod 

głosowanie. 
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„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  13  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 7 Radnych, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu. 

Rada Miejska podjęła  UCHWAŁĘ Nr    XIV/191/2011    w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działalność Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 13
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały przeciwko likwidacji pasażerskich 

połączeń kolejowych na trasie Tarnowskie Góry – Opole. 

Przedmiotowy  projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawił  Przedstawiciel 

Wnioskodawców  tj.  Grupy  Radnych, Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej, 
Franciszek NOWAK. 

Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA, Feliks KOWALSKI  poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  PRAWORZĄDNOŚCI  I  BEZPIECZEŃSTWA,  Stefan 
ZIENTKOWSKI poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały.

Dyskusja:
Radny Jarosław ŚLEPACZUK wyraził swoje zadowolenie z podjęcia przez Radę Miejską 

tematu  połączeń  kolejowych.  Faktem  jest,  że  od  grudnia  planowana  jest  likwidacja 

połączenia  pasażerskiego  pomiędzy Tarnowskimi  Górami,  a  gminą  Zawadzkie.  Radny 

odnosząc się do zapisu § 1 projektu uchwały, złożył wniosek merytoryczny o uzupełnienie 

jego treści o Dyrektora Śląskiego Zakładu Przewozów Regionalnych w Katowicach. Radny 

wyjaśnił,  iż  Marszałek  Województwa,  wspólnie  z  pozostałymi  Marszałkami  jest 

współwłaścicielem Spółki Przewozy Regionalne. Zatem sam Marszałek tak daleko idących 

zmian nie  podejmuje.  Marszałek  Województwa Śląskiego może odnieść  się  do  części 
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społecznej,  natomiast  jeżeli  chodzi  o  rachunek  ekonomiczny  tych  połączeń,  to 

wnioskodawcą  zmian  jest   głównie  Spółka  „Przewozy  Regionalne”.  Następnie  Radny 

poinformował,  że połączenie Tarnowskie Góry -  Opole cechuje niska frekwencja rzędu 

kilkunastu  procent.  Wpływy  ze  sprzedaży  biletów  rekompensują  29%  poniesionych 

nakładów.  Stan ten  bierze  się  z  rozkładu jazdy,  który jest  niedostosowany do potrzeb 

mieszkańców  Tarnowskich  Gór  (brak  możliwości  dojazdu  do  szkół  i  pracy).  Zdaniem 

Radnego samorządowcy powinni o tym mówić. Następnie Radny zwrócił  uwagę na zły 

stan  pociągów.  W  dalszej  wypowiedzi  Radny  zwrócił  uwagę  na  ekologię  połączeń 

kolejowych. Tam gdzie są likwidowane połączenia kolejowe, bardzo szybko dochodzi do 

degradacji  linii  –  kradzieże.  Może  to  być  przyczyną  likwidacji  nie  tylko  połączeń 

pasażerskich,  ale  także  połączeń  towarowych  (bocznica  w  Strzybnicy  i  Tworogu). 

Likwidacja połączeń kolejowych może przyczynić się do zwiększenia obciążenia Centrum 

miasta  przez samochody dostawcze. Następnie Radny odnosząc się do uzasadnienia 

przedmiotowego projektu uchwały, poinformował, że nie będzie się z nim identyfikował. Po 

czym  przedstawił  rozwiązanie,  polegające  na  utworzeniu  unii  biletowej  wspólnie 

z Przewozami  Regionalnymi.  Gmina  mogłaby  partycypując  w  kosztach  połączeń 

kolejowych, stworzyć takie połączenia w ramach unii  na trasie do Strzybnicy.  Podobne 

rozwiązanie  może  mieć  zastosowanie  w  gminie  Tworóg  i  Zawadzkie.  Wprowadzenie 

wspólnego biletu mogłoby doprowadzić do utrzymania tego połączenia. Zamiana składu 

„ETZ”  na  szynobus  znacznie  obniży  koszty  połączenia.  W  okresie  przed  wakacjami, 

w pociągu „szkolnym” podróżowało 45-50 osób – co pokazuje, że kierunek zastosowania 

szynobusa jest dobrym pomysłem na wprowadzenie takiej oferty przewozowej. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Janusz  ŚNIETKA odniósł  się  do  wypowiedzi 

Radnego Łukasza GARUSA  w pierwszej części interpelacji i pytań Radnych dzisiejszej 

sesji. Następnie Radny zwrócił uwagę, iż przedmiot projektu uchwały dotyczy skali makro 

tj.  połączeń  pomiędzy  dwoma  województwami.  Mogąca  nastąpić  degradacja  linii 

kolejowych, niekorzystnie wpłynie m.in. na sprawy obronności cywilnej oraz rozwój firm 

w naszym mieście.  Zdaniem Radnego,  przedmiotowy projekt  uchwały ma wykazać,  że 

problemy naszego województwa „leżą Radnym miasta Tarnowskie Góry na sercu”. 

Radny  Łukasz  GARUS potwierdził  zasadność  przyjęcia  przedmiotowego  projektu 

uchwały.   Rada  powinna  przedsięwziąć  kroki  w  celu  utrzymania  połączenia  pomiędzy 

Tarnowskimi  Górami,  a  Opolem.  Następnie  dodał,  iż  nie  ma  potrzeby  „blokowania” 
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przedmiotowego projektu uchwały, mimo jego „niedopracowania”. Radny poinformował, iż 

„nie identyfikuje się do końca” z uzasadnieniem  projektu uchwały, jednak rozumie jego 

cel. Radny zaapelował o realizację tego celu, poprzez wystąpienie nie tyko do Marszałka 

Województwa Śląskiego, ale i do Dyrektora PLK. Następnie zaproponował zorganizowanie 

spotkania  „ciał  wykonawczych  tj.  Burmistrzów,  Wójtów  gmin  oraz  Marszałka  wraz 

z Dyrektorem PKP”. Przedmiotową sprawę popiera również tarnogórski Parlamentarzysta. 

Radny zaapelował o przyjęcie ponad podziałami przedmiotowej uchwały, ponieważ jej cel 

jest słuszny. 

Radny  Feliks  KOWALSKI wskazał  na  niedostosowanie  rozkładu  jazdy  pociągów  do 

potrzeb podróżnych. Ważnym aspektem sprawy jest również degradacja linii kolejowych. 

Młodzież z okolic Tarnowskich Gór korzysta z połączeń kolejowych dojeżdżając na wyższe 

uczelnie  (Uniwersytet  Opolski,  Wyższa  Szkoła  Zarządzania  i  Administracji).  Zdaniem 

Radnego Radni Rady Miejskiej, Burmistrz Miasta, Posłowie oraz inne osoby mające wpływ 

na tą decyzję, winny uczynić wszystko, by połączenie kolejowe Tarnowskich Gór z Opolem 

utrzymać. 

Radny Tomasz OLSZEWSKI wyraził  opinię, iż w przedmiotowej sprawie Rada Miejska 

jest  bezsilna,  jedynym  co  może  uczynić,  to  podjąć  uchwałę  intencyjną,  negatywnie 

opiniując decyzję Pana Marszałka. Radny zwrócił uwagę na nieobecność tarnogórskiego 

Posła w obradach dzisiejszej sesji Rady Miejskiej, pomimo zapowiedzi przybycia. Decyzja 

o likwidacji połączenia kolejowego pomiędzy Tarnowskimi Górami a Opolem, będzie miała 

skutki dalekosiężne i nieodwracalne. Zdaniem Radnego gmina ponosi odpowiedzialność 

za komunikację  na tej  linii.  Tą trasą podróżuje bardzo dużo pracowników i  studentów. 

Marszałek Województwa powinien patrzeć szerzej na swoje zadania,  a to jest zadanie 

o charakterze  regionalnym.  Zdaniem  Radnego  podjęcie  tej  decyzji  jedynie  w  oparciu 

o dane finansowe jest całkowicie niezrozumiałe. Następnie Radny przypomniał, iż dwa lata 

temu rozkład jazdy pociągów został zmieniony w sposób niekorzystny dla podróżnych, co 

wpłynęło na rentowność linii kolejowej. Po czym dodał, iż kolej pełni zadania o charakterze 

uniwersalnym np. umożliwienie dotarcia do pracy lub na studia. Radny wyraził nadzieję, iż 

okres przedwyborczy oraz liczba adresatów tej decyzji wpłynie na to, że uda się decyzję 

wycofać. 
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Radny Marek JAWORSKI zwrócił uwagę, że problem linii 144 jest przykładem „bezwładu 

i krótkowzroczności władz na każdym szczeblu”. Zdaniem Radnego dzisiejsze działania są 

skazane  na  niepowodzenie.  Gospodarz,  który  odpowiada  za  funkcjonowanie  sieci 

połączeń,  powinien  stworzyć  strategię.  Marszałek  Województwa,  który  odpowiada  za 

nadzór nad infrastrukturą, powinien kierować się również przesłankami ekonomicznymi, 

społecznymi itd. Obserwując to, co się dzieje na kolei można dojść do wniosku, że tam 

prawdopodobnie  gospodarza  nie  ma.  Nie  ma  również  instytucji,  która  nadzorowałaby 

w sposób racjonalny i logiczny te działania. Następnie Radny przedstawił doświadczenia 

krajów europejskich dotyczące zagospodarowania linii kolejowych. Radny zwrócił uwagę 

na  fakt,  iż  transport  kolejowy  stanowi  alternatywę  dla  transportu  drogowego.  Radny 

poinformował,  iż  będzie  głosował  za  przyjęciem  przedmiotowego  projektu  uchwały. 

Następnie dodał: „jest to przejaw pewnej bezsilności – głosuję za utrzymaniem linii, ale nie 

wiem tak dokładnie, jakie są przesłanki czy tylko ekonomiczne, jaki  jest plan, strategia 

rozwoju infrastruktury kolejowej w naszym rejonie. Nie wiem dokładnie czy uzyskany efekt 

przyczyni się do tego, że linia zostanie utrzymana. (...)”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, Franciszek NOWAK nawiązując do wypowiedzi 

Radnego  Jarosława  ŚLEPACZUKA  poinformował,  iż  celowo  w  uzasadnieniu  do 

przedmiotowego projektu uchwały, nawiązano do czeskich linii kolejowych. Radny opisał 

rozwiązania  zastosowane  przez  naszych  południowych  sąsiadów,  polegające  na 

zastosowaniu  szynobusów.  Ponadto  Radny  wskazał  na  niekorzystny  dla  podróżnych 

rozkład  jazdy  pociągów.  Wcześniej  rozkład  jazdy  był  dostosowany  do  potrzeb 

pracowników  tarnogórskich  zakładów  przemysłowych  oraz  uczniów  szkół.  Po  czym 

przedstawił dane z przeprowadzonych przez Kolej badań, zgodnie z którymi na 8 połączeń 

kolejowych relacji Tarnowskie Góry – Opole, tylko w 13,8% zwracają się koszty, a średnie 

napełnienie  pociągów stanowi  29 osób.  Radny zapytał  kiedy robione były te badania? 

Może  w  sezonie  urlopowym?  Internauci  zainteresowani  tematyką  proponują 

przeprowadzenie  badania  na  całym  odcinku  linii.  Ponadto  wskazują  na  konsekwencje 

likwidacji linii, jakim jest odcięcie połączenia pomiędzy dwoma województwami, a także na 

„zamiłowanie  polityków  do transportu  samochodowego”.  W  dalszej  wypowiedzi  Radny 

przestawił  informacje  dotyczące  konsultacji  społecznych  rozkładu  jazdy  2011-2012 

w Śląskim  Urzędzie  Marszałkowskim  oraz  zaproponowane  rozwiązania  w  tej  materii. 

W podsumowaniu wypowiedzi  Radny zwrócił  uwagę,  iż  mieszkańców stawia się  przed 

faktem dokonanym, nie oferując nic w zamian. Zamiast rozważać możliwe rozwiązania 
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dotyczące funkcjonowania linii kolejowych np. zastosowanie szynobusów, dokonuje się ich 

likwidacji. 

Ad. vocem
Radny  Jarosław  ŚLEPACZUK poinformował,  że  organizacje  związkowe  wystąpiły 

w przedmiotowej sprawie do Marszałka Województwa Śląskiego i do Dyrektora Śląskich 

Zakładów Przewozów Regionalnych oraz do Posła Tomasza GŁOGOWSKIEGO. Na dzień 

dzisiejszy  wpłynęła  negatywna  odpowiedź  Urzędu  Marszałkowskiego.  Poseł  Tomasz 

GŁOGOWSKI zadeklarował, że podczas wrześniowej wizyty Pana Marszałka na terenie 

Powiatu będzie chciał  poruszyć tą kwestię. Natomiast Zarząd Przewozów Regionalnych 

nie  udzielił  odpowiedzi.  Następnie  Rady  zwrócił  uwagę,  iż  w  uzasadnieniu  projektu 

uchwały brak wzmianki o tym, że rozkład jazdy pociągów jest tak skonstruowany, że ludzie 

nie chcą z niego korzystać. 

Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej poddał przedmiotowy projekt 

uchwały pod głosowanie. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  18  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  0  Radnych,  2  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 

Rada Miejska podjęła  UCHWAŁĘ Nr    XIV/192/2011    przeciwko likwidacji pasażerskich 
połączeń kolejowych na trasie Tarnowskie Góry – Opole. 
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 14
Kolejnym punktem porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  uchylenia  uchwały 

Nr XIII/167/2011 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 4 sierpnia 2011 r. w sprawie 

przyjęcia Regulaminu wyboru ławników sądowych na kadencję 2012 – 2015.

Przedmiotowy projekt  uchwały,  zgodnie  z  uzasadnieniem przedstawił  Przewodniczący 
Rady Miejskiej, Stanisław KOWOLIK. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej  poinformował,  iż  Burmistrz  Miasta wyraził  pozytywną 

opinię na temat przedmiotowego projektu uchwały. 

Przewodniczący  Komisji  PRAWORZĄDNOŚCI  I  BEZPIECZEŃSTWA,  Stefan 
ZIENTKOWSKI poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji,  Przewodniczący Rady Miejskiej 
przystąpił do procedury głosowania przedmiotowego projektu uchwały. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  19  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 0 Radnych, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr    XIV/193/2011    w  sprawie  uchylenia  Uchwały 
Nr XIII/167/2011  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  4  sierpnia  2011  r. 
w sprawie przyjęcia Regulaminu wyboru ławników sądowych na kadencję 2012 – 
2015.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 15-19
Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK przedstawił  wraz 

z uzasadnieniem następujące projekty uchwał:

• w  sprawie  uchylenia  uchwały  Rady  Miejskiej  w  sprawie  powołania  Komisji  ds. 

BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY  ŚRODOWISKA  oraz  ustalenia 

przedmiotu jej działania.

• w sprawie uchylenia uchwały Rady Miejskiej w sprawie ustalenia składu osobowego 

Komisji ds. BUDŻETU, ROZWOJU MIASTA I OCHRONY ŚRODOWISKA.

• w  sprawie powołania  Komisji  BUDŻETOWEJ  oraz  ustalenia  przedmiotu  jej 

działania.

• w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji BUDŻETOWEJ.

• w sprawie powołania Komisji  ds.  ROZWOJU, PROMOCJI MIASTA I  OCHRONY 

ŚRODOWISKA oraz ustalenia przedmiotu jej działania.

• w  sprawie  ustalenia  składu  osobowego  Komisji  ds.  ROZWOJU,  PROMOCJI 

MIASTA I OCHRONY ŚRODOWISKA.
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej,  Franciszek NOWAK przedstawił  autopoprawkę 

do  projektu  uchwały  w  sprawie powołania  Komisji  BUDŻETOWEJ  oraz  ustalenia  

przedmiotu  jej  działania,  polegającą  na  następującej  zamianie  zapisu  §  3:  „Ustalić 

maksymalną liczbę Członków Komisji BUDŻETOWEJ jako 9 Radnych”. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  Stanisław  KOWOLIK poinformował,  iż  Burmistrz 

Miasta pozytywnie zaopiniował przedmiotowe projekty uchwał. 

Przewodniczący  Komisji  PRAWORZĄDNOŚCI  I  BEZPIECZEŃSTWA,  Stefan 
ZIENTKOWSKI poinformował, że Komisja  pozytywnie zaopiniowała w/w projekty uchwał.

Dyskusja:
Radny Tomasz  OLSZEWSKI poinformował,  iż  w  jego  ocenie  racjonalnym działaniem 

wydaje się wyłączenie z zakresu Komisji zajmującej się budżetem miasta, zadań takich jak 

ochrona  środowiska.  W innych  miastach  ten  zakres  obejmują  dwie  komisje  branżowe 

Rady Miejskiej. Komisja BUDŻETOWA  powinna mieć więcej czasu na dyskusję i analizę 

budżetu  miasta,  natomiast  pozostałe  Komisje  powinny  zajmować  się  „sprawami 

szerszymi”.  Powołanie  Komisji  ds.  ROZWOJU,  PROMOCJI  MIASTA  I  OCHRONY 

ŚRODOWISKA wydaje się zasadne, ponieważ w obecnych czasach gwałtownie zmieniają 

się  warunki  społeczne,  kulturalne,  geopolityczne,  zachodzą  gwałtowne  zmiany 

ekonomiczne – co rodzi potrzebę szerszego spojrzenia. W tym celu niezbędna jest analiza 

i  dyskusja  nie  tylko  w gronie  Radnych,  ale  i  ekspertów,  mieszkańców  miasta.  Radę 

Miejską  w  Tarnowskich  Górach  czeka  bardzo  ważne  zadanie,  jakim  jest  opracowanie 

Strategii Rozwoju Miasta na lata 2011-2018. W dalszej wypowiedzi Radny zwrócił uwagę, 

iż  kolejne  kadencje  Rady Miejskiej  nie  stosowały zasady ciągłości.  Zdaniem Radnego 

należy zmienić sposób działania – w tym celu wypracować wnioski oraz dokumenty, które 

winny być kontynuowane przez kolejne kadencje Rady. Po czym Radny przypomniał, iż 

zostało uchwalonych dużo dokumentów, do których Radni już „nie zaglądają” np. program 

promocji miasta Tarnowskie Góry. Komisja, która zostanie powołana będzie pracowała nad 

dokumentami  o  charakterze  strategicznym,  przedstawiając  sukcesywnie  wnioski  oraz 

sprawdzając: „jak urzędnicy te dokumenty realizują”. 

Radny Piotr SZCZĘSNY wyraził swoje zdziwienie wcześniejszym połączeniem zakresu 

Komisji  BUDŻETOWEJ z  zakresem  innych  Komisji.  Zdaniem  Radnego  Komisja 
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BUDŻETOWA, jako jedna z najważniejszych Komisji branżowych Rady Miejskiej powinna 

pracować   odrębnie.  Następnie  Radny  odniósł  się  krótko  do  opinii  Komisji 

PRAWORZĄDNOŚCI I BEZPIECZEŃSTWA w przedmiocie w/w projektów uchwał. 

Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosownie:

• Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Miejskiej w sprawie powołania 

Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA I  OCHRONY ŚRODOWISKA oraz 

ustalenia przedmiotu jej działania

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  16  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymał się od głosu” - 1 Radny, 3 Radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr   XIV/194/2011   w sprawie uchylenia uchwały Rady 
Miejskiej  w  sprawie  powołania  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA 
I OCHRONY ŚRODOWISKA oraz ustalenia przedmiotu jej działania.

• Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Miejskiej w sprawie ustalenia 

składu  osobowego  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 

ŚRODOWISKA

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  19  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 0 Radnych, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu. 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr   XIV/195/2011   w sprawie uchylenia uchwały Rady 
Miejskiej w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji ds. BUDŻETU, ROZWOJU 
MIASTA I OCHRONY ŚRODOWISKA.

• Projekt  uchwały  w  sprawie powołania  Komisji  BUDŻETOWEJ  oraz  ustalenia 

przedmiotu jej działania /wraz z autopoprawką/

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  19  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -
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0 Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 0 Radnych, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr    XIV/196/2011    w  sprawie powołania  Komisji 
BUDŻETOWEJ oraz ustalenia przedmiotu jej działania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej, Stanisław KOWOLIK poprosił o zgłaszanie kandydatur 

na członków Komisji BUDŻETOWEJ. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, Franciszek NOWAK przedstawił pisemną zgodę 

na kandydowanie do składu Komisji BUDŻETOWEJ zgłoszoną przez Radnego Krzysztofa 

SZNAJDERA,  Radnego  Marka  PYLI  oraz  Radnego  Krzysztofa  ŁOZIŃSKIEGO. 

/przedmiotowe zgłoszenia stanowią załączniki do niniejszego protokołu/

Następnie  Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej zgłosił  kandydatury  Radnego Feliksa 

KOWALSKIEGO,  Radnego  Marka  JAWORSKIEGO,  Radnego  Franciszka  HERMANA, 

Wiceprzewodniczącego  Rady  Miejskiej  Janusza  ŚNIETKI,  Radnego  Andrzeja 

KOMENDERSKIEGO, na co Radni wyrazili zgodę. 

Ponadto  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK zgłosił  swoją 

kandydaturę do prac w przedmiotowej Komisji, wyrażając tym samym na to zgodę. 

Zgłoszeni kandydaci w przeprowadzonych głosowaniu jawnym otrzymali następujące ilości 

głosów :

za przeciw wstrzymujących się
Radny Krzysztof SZNAJDER    14 0 3
Radny Marek PYLA 19 0 0
Radny Krzysztof ŁOZIŃSKI 17 0 2
Radny Feliks KOWALSKI 19 0 0
Radny Marek JAWORSKI 18 0 0
Radny Franciszek HERMAN 19 0 0
Radny Janusz ŚNIETKA 18 0 1
Radny Andrzej KOMENDERSKI 19 0 1
Radny Franciszek NOWAK 19 0 1

Po  ukonstytuowaniu  się  Komisji  BUDŻETOWEJ,  Przewodniczącym  Komisji  został 
Radny Feliks KOWALSKI, Zastępcą Przewodniczącego -  Radny Marek JAWORSKI.
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej po  odczytaniu  pełnego  zapisu  projektu  uchwały 

w sprawie  ustalenia  składu  osobowego  Komisji  BUDŻETOWEJ,  podjął  procedurę 

głosowania.         

Za  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  20  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych, 

od głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr    XIV/197/2011    w  sprawie  ustalenia  składu 
osobowego Komisji BUDŻETOWEJ.

Następnie  Przewodniczący  Rady  Miejskiej poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały 

w sprawie  powołania  Komisji  ds.  ROZWOJU,  PROMOCJI  MIASTA  I OCHRONY 

ŚRODOWISKA oraz ustalenia przedmiotu jej działania.

Za  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  18  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych, 

od głosu wstrzymało się – 0 Radnych, 2 Radnych nie brało udziału w głosowaniu.

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr    XIV/198/2011    w  sprawie  powołania  Komisji 
ds. ROZWOJU,  PROMOCJI  MIASTA  I  OCHRONY  ŚRODOWISKA  oraz  ustalenia 
przedmiotu jej działania.

Przewodniczący Rady Miejskiej, Stanisław KOWOLIK poprosił o zgłaszanie kandydatur 

na członków Komisji ds. ROZWOJU, PROMOCJI MIASTA I OCHRONY ŚRODOWISKA.

Radny  Łukasz  GARUS zgłosił  kandydatury  Radnego  Tomasza  OLSZEWSKIEGO, 

Radnego  Andrzeja  KOMENDERSKIEGO,  Radnego  Piotra  SZCZĘSNEGO,  Radnego 

Kazimierza SZCZERBY oraz Radnego Janusza WOJEWODZICA, na co Radni wyrazili 

zgodę. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, Franciszek NOWAK przedstawił pisemną zgodę 

na kandydowanie do składu Komisji  ds. ROZWOJU, PROMOCJI MIASTA I OCHRONY 

ŚRODOWISKA  zgłoszoną  przez  Radnego  Krzysztofa  SZNAJDERA  oraz  Radnego 

Krzysztofa ŁOZIŃSKIEGO. /przedmiotowe zgłoszenia stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu/

Następnie  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej zgłosił  kandydatury  Radnego  Marka 
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JAWORSKIEGO,  Radnego  Stefana  ZIENTKOWSKIEGO, Radnego  Andrzeja 

KOMENDERSKIEGO, Radnego Janusza WOJEWODZICA oraz  Wiceprzewodniczącego 

Rady Miejskiej, Janusza ŚNIETKI. 

Radny  Marek  JAWORSKI,  Radny  Stefan  ZIENTKOWSKI  oraz Radny 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, Janusz ŚNIETKA wyrazili zgodę na powyższe. 

Zgłoszeni kandydaci w przeprowadzonych głosowaniu jawnym otrzymali następujące ilości 

głosów :

za przeciw wstrzymujących się
Radny Tomasz OLSZEWSKI    20 0 0
Radny Andrzej KOMENDERSKI 17 1 2
Radny Piotr SZCZĘSNY 8 9 2
Radny Kazimierz SZCZERBA 18 0 0
Radny Janusz WOJEWODZIC 14 0 4
Radny Krzysztof ŁOZIŃSKI 3 12 5
Radny Krzysztof SZNAJDER 13 5 2
Radny Marek JAWORSKI 18 0 1
Radny Stefan ZIENTKOWSKI 7 9 4
Radny Janusz ŚNIETKA 16 1 2

W  związku  z  powyższym  do  składu  Komisji  ds.  ROZWOJU,  PROMOCJI  MIASTA 

I OCHRONY ŚRODOWISKA zostali wybrani następujący Radni:

Tomasz OLSZEWSKI,
Andrzej KOMENDERSKI,
Kazimierz SZCZERBA,
Janusz WOJEWODZIC,
Krzysztof SZNAJDER,
Marek JAWORSKI,
Janusz ŚNIETKA.

Po  ukonstytuowaniu  się  Komisji  ds.  ROZWOJU,  PROMOCJI  MIASTA I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA,  Przewodniczącym  Komisji  został  Radny  Tomasz  OLSZEWSKI, 
Zastępcą Przewodniczącego -  Radny Andrzej KOMENDERSKI.

57



Przewodniczący  Rady  Miejskiej po  odczytaniu  pełnego  zapisu  projektu  uchwały 

w sprawie  ustalenia  składu  osobowego  Komisji  ds.  ROZWOJU,  PROMOCJI  MIASTA 

I OCHRONY ŚRODOWISKA, przystąpił do procedury głosowania.         

Za  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  18  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych, 

od głosu wstrzymał się – 1 Radny. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr    XIV/199/2011    w  sprawie  ustalenia  składu 
osobowego Komisji ds. ROZWOJU, PROMOCJI MIASTA I OCHRONY ŚRODOWISKA.

W/w Uchwały stanowią załączniki do niniejszego Protokołu. 

Ad. 21
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie zasad wynajmowania 

lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Tarnowskie Góry.

Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału 
Gospodarki Miejskiej, Antoni ZIENTKOWSKI. 

Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA, Feliks KOWALSKI  poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  PRAWORZĄDNOŚCI  I  BEZPIECZEŃSTWA,  Stefan 
ZIENTKOWSKI poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały.

Dyskusja:
Radny Marek JAWORSKI zgłosił  propozycję  autopoprawki  w Rozdziale  I  ust.  3  lit.  g 

załącznika  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  o  następującej  treści:  „aktualizacja 

wniosku –  polega na  dwukrotnym w ciągu  roku  kalendarzowym uaktualnianiu  danych  

zawartych we wniosku. Obowiązkowo uaktualnianie dotyczy dochodu. Termin aktualizacji:  

do 31 maja oraz do 30 listopada.”
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Radny Piotr SZCZĘSNY przedstawił propozycję zmiany w Tabeli Nr 2 Lp. 4 Załącznika Nr 

3 do niniejszego projektu uchwały polegającą na dopisaniu słów w kolumnie kryterium 

„-powyżej 5 dzieci”, w kolumnie ilość punktów: 20. 

Zastępca  Burmistrza  Miasta,  Piotr  SKRABACZEWSKI poprosił  o  przyjęcie 

autopoprawki zaproponowanej przez Radnego Marka JAWORSKIEGO. W odniesieniu do 

propozycji  Radnego  Piotra  SZCZĘSNEGO  poinformował,  iż  zmiana  jego  z  kryteriów 

przydziału mieszkania zaburzy ideę ich równowagi. Zastępca Burmistrza Miasta wyjaśnił 

zasady przydziału mieszkania w oparciu o zaproponowane kryteria, po czym negatywnie 

ustosunkował się do zaproponowanej zmiany. 

Ad. vocem
Radny Piotr  SZCZĘSNY przedstawił  sprawę rodziny wielodzietnej,  z którą spotkał  się 

w ubiegłej  kadencji  Rady Miejskiej.  Pomimo tego,  iż  rodzina  liczyła  dziesięć  osób,  nie 

spełniała  kryterium  przydziału  mieszkania.  Następnie  Radny  poinformował,  iż 

przedstawiona przez niego propozycja nie stanowi wniosku formalnego. 

W  odpowiedzi Zastępca  Burmistrza  Miasta,  Piotr  SKRABACZEWSKI  wyjaśnił,  iż 

zaproponowane  w  projekcie  uchwały  kryteria  wypracowane  zostały  przez  lata  ich 

stosowania.  W chwili obecnej wprowadzono korekty, które mają uniemożliwić zachowania 

patologiczne. Zastępca Burmistrza Miasta wyjaśnił, iż należy unikać stworzenia możliwości 

manipulacji  ze  strony  osób  ubiegających  się  o  mieszkanie  socjalne  –  co  może 

spowodować przewaga jednego kryterium nad drugim. 

Po  zakończeniu  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej przystąpił  do  procedury 

głosowania. 

Za  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  13  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych, 

od głosu wstrzymał się – 1 Radny, 2 Radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Rada Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ Nr    XIV/200/2011    w sprawie  zasad wynajmowania 
lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Tarnowskie Góry.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad. 22
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  nieruchomości  gruntowych  będących  własnością 

Gminy Tarnowskie Góry.

Przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału 
Gospodarki Nieruchomościami, Marek KABUS. 

Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA, Feliks KOWALSKI  poinformował,  że Komisja jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Przewodniczący Rady Miejskiej 
poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 

Za  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  14  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych, 

od głosu wstrzymało się – 0 Radnych, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr    XIV/201/2011    w  sprawie  wyrażenia  zgody  na 
zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  nieruchomości  gruntowych  będących 
własnością Gminy Tarnowskie Góry.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 23
Ostatnim punktem porządku dzisiejszej sesji są interpelacje, wnioski, pytania radnych – 

część II.

Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław KOWOLIK przedstawił interpelacje Radnych 

Rady Miejskiej, złożone w formie pisemnej w okresie międzysesyjnym. 

W okresie  od dnia 29 sierpnia do 14 września br. wpływały na moje ręce odpowiedzi 

Burmistrza Miasta na interpelacje złożone w dniu 22 sierpnia 2011r. przez Radnego Piotra 

SZCZĘSNEGO   tj. 

– w  dniu  29  sierpnia  2011r. otrzymałem  odpowiedź  Burmistrza  Miasta   na 

interpelację  w  sprawie  liczby  zamówień  publicznych  z  wolnej  ręki  związanych 
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z wykonywaniem robót na terenie miasta Tarnowskie Góry,

– w  dniu  31  sierpnia  2011r. otrzymałem  odpowiedź  Burmistrza  Miasta  na 

interpelacje w sprawie:

a) kwoty finansowej wydatkowanej na obchody Święta Wojska Polskiego,

b)  środków  finansowych  przeznaczonych  na  działalność  Polskiego  Związku 

Emerytów i Rencistów Oddział Tarnowskie Góry.

– w dniu 5 września 2011r. otrzymałem odpowiedź Burmistrza Miasta na interpelację 

w sprawie składu osobowego rad nadzorczych spółek: Międzygminne Towarzystwo 

Budownictwa Społecznego sp. z o.o., Pałac w Rybnej Sp. z o.o., Przedsiębiorstwo 

Wodociągów  i  Kanalizacji  Sp.  z  o.o.,  „Remondis”  Tarnowskie  Góry  Sp.  z  o.o., 

Zakłady Mięsne „Maćko” Sp. z o.o. w likwidacji. 

– w dniu 6 września 2011r. wpłynęła odpowiedź Burmistrza Miasta na interpelację 

w sprawie  wydatkowania  środków  finansowych  na  zadanie  „Gala  Izby 

Przemysłowo-Handlowej 2011”.

– w  dniu  7  września  2011r. otrzymałem  odpowiedzi  Burmistrza  Miasta  na 

interpelacje w sprawie:

a)  wydatkowania środków finansowych na zadania rzeczowe Wydziału Strategii, 

Promocji i Rozwoju Miasta,

b)  wskazania Wykonawcy renowacji  kolektora północnego w Dzielnicy SOWICE 

w Tarnowskich Górach.

– W  dniu  8  września  2011r. otrzymałem  odpowiedzi  Burmistrza  Miasta  na 

interpelacje w sprawie:

a) liczby pracowników zatrudnionych w Urzędzie Miejskim na umowę o pracę,

b)  kwoty  finansowej  wydatkowanej  na  publikację  dodatku  samorządowego 

w Tygodniku „Gwarek” 

– w dniu 9 września 2011r. wpłynęły odpowiedzi Burmistrza Miasta na interpelacje 

w sprawie:

a)  terminu,  w  jakim  został  wymieniony  piasek  w  piaskownicach  na  miejskich 

placach zbaw,

b)  terminu,  w  jakim  została  przeprowadzona  kontrola  techniczna  urządzeń 
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zabawowych na miejskich placach zabaw,

c) taryfy na 2012 rok za dostarczenie wody i odprowadzanie ścieków na terenie 

miasta Tarnowskie Góry.

– w  dniu  12  września  2011r.  otrzymałem  odpowiedzi  Burmistrza  Miasta  na 

interpelacje w sprawie:

a)sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości niezabudowanej w rejonie 

ulicy Wojska Polskiego w Tarnowskich Górach,

b) publikacji biuletynu informacyjnego „Z Tarnogórskiego Ratusza”,

c)  środków finansowych przeznaczonych na organizację  obchodów „Dnia Bobra 

w 2011r.”.

– w dniu 13 września 2011r. wpłynęła odpowiedź Burmistrza Miasta na interpelację 

w sprawie  wydania  zgody na  zajęcie  działek,  stanowiących  pobocze  ulicy Jana 

Waliski oraz drogę boczną od ulicy Jana Waliski w dzielnicy Repty Śląskie, celem 

rozbudowy gazociągu. 

– W  dniu  14  września  2011r.  otrzymałem  odpowiedź  Burmistrza  Miasta  na 

interpelację  w  sprawie  remontu  boiska  Klubu  Sportowego  „Górnik”   Bobrowniki 

Śląskie. 

W  dniu  24  sierpnia  2011r.  wpłynęła  interpelacja Radnego  Marka  PYLI w sprawie 

kosztów oraz uzasadnienia wyjazdów służbowych kierownictwa tut. Urzędu w latach 2007-

2010. Odpowiedź Burmistrza Miasta otrzymałem w dniu 15 września br. 

W dniu 26 września 2011 r. Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, Janusz ŚNIETKA 
podczas  posiedzenia  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I OCHRONY 

ŚRODOWISKA  zgłosił  ustną  interpelację  w  sprawie   prowadzonej  akcji  zwalczania 

szrotówka, szkodnika niszczącego kasztanowce.

Dyskusja:

Radny  Piotr  SZCZĘSNY odnosząc  się  do  rozdawanych  podczas  obrad  sesji  zdjęć 

satelitarnych boiska Klubu Sportowego „Górnik  Bobrowniki Śląskie”, zapytał czy dotyczą 

one  okresu  przed  wykonaniem  inwestycji?  Następnie  Radny  poprosił  o  przekazanie 

zakresu  rzeczowego  wykonanej  inwestycji.  Radny  przypomniał,  że  w  tej  sprawie 

wypowiadał  się  podczas  dzisiejszej  sesji  w  części  dotyczącej  skargi  na  działalność 
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Burmistrza Miasta.  Następnie Radny zapytał,  kiedy ulica Staffa  w Tarnowskich Górach 

zostanie wyasfaltowana? W związku z prowadzonymi wykopami na odcinku ulicy Staffa 

pojawiła  się  sygnalizacja  świetlna  -  został  wprowadzony  ruch  wahadłowy,  który  jest 

utrudnieniem  dla  mieszkańców.  W  dalszej  kolejności  Radny  poprosił  o  przekazanie 

informacji  „czy  po  wykopach  na  terenie  Dzielnicy  (…),  które  zostały  zaasfaltowane, 

zostanie to poprawiane, czy to już tak zostanie?” Radny wyjaśnił, iż na odcinkach, gdzie 

były  wykonywane  roboty  związane  z  budową  oczyszczalni  ścieków,  pojawiły  się 

zapadliska, a studzienki nie są położone równo względem powierzchni asfaltu. 

Radny  Andrzej  KOMENDERSKI odniósł  się  krótko  do  przekazanego  na  sesji 

satelitarnego zdjęcia  boiska Klubu Sportowego „Górnik  Bobrowniki  Śląskie”.  Następnie 

poinformował, iż w związku z likwidacją Klubu Sportowego w Strzybnicy, została powołana 

grupa inicjatywna, w której prace zaangażował się Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, 

Franciszek NOWAK oraz Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Rybna Joachim SZYMOŚ. 

W dniu dzisiejszym przewidziane zostało  spotkanie tej  grupy.  Klub,  Towarzystwo,  które 

zostało powołane, będzie koncentrowało się na działalności sportowej dzieci i młodzieży. 

Nowy Zarząd Klubu będzie musiał uporać się z takimi problemami, jak wymiana okien oraz 

grzejników  w  budynku  siedziby.  Następnie  Radny  przedstawił  prawne  możliwości 

stworzenia stowarzyszenia zwykłego. Po czym dodał,  iż w tym roku to stowarzyszenie 

prawdopodobnie nie powstanie, planowane jest jednak utworzenie sekcji  piłki nożnej dla 

dzieci i młodzieży. 

Radny Kazimierz  SZCZERBA zwrócił  uwagę,  iż  miasto  Tarnowskie  Góry,  kojarzy  się 

mieszkańcom  oraz  przyjezdnym  gościom  z  najstarszą  jego  częścią  tj.  Starówką. 

Następnie  zaapelował o stworzenie szczegółowego planu zagospodarowania Centrum, 

w celu  uniknięcia  przypadkowości  np.  w  ułożeniu  chodników  lub  nakładki  asfaltowej. 

Radny  zaproponował,  aby  przedmiotowy  plan  został  sporządzony  w uzgodnieniu  ze 

Stowarzyszeniem  Miłośników  Ziemi  Tarnogórskiej,  jak  również  z architektami 

i urbanistami. W dalszej wypowiedzi podjął temat rewitalizacji ulicy Krakowskiej.  Radny 

poinformował, iż dbałość o wygląd Centrum miasta jest dla Niego sprawą najważniejszą. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Janusz ŚNIETKA zadał następujące pytania: 
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• Czy  mamy listę  domów,  w  których  pobyt  pensjonariuszy  dofinansowuje  Miejski 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Tarnowskich Górach?

• Czy prawdą jest lista osób oczekujących na miejscach w placówkach? 

• Czy są wyznaczone kryteria dla osób, które chciałyby założyć ośrodek?

• Ile jest domów, z którymi została zawarta umowa dotycząca dofinansowania pobytu 

podopiecznych? 

• Proszę o informację na temat sprawy wyziewów z terenów produkcyjnych przy ulicy 

Towarowej w Tarnowskich Górach – co to są za wyziewy (kierujące się w kierunki 

ulicy Łowieckiej i ulicy Zielonej) ?

• Proszę  o  wskazanie  źródła  finansowania  pomocy  /wspomnianej  przez  Pana 

Burmistrza/ rodzinom wielodzietnym.

• Czy  została  przeprowadzona  kontrola,  chodzi  o  zamieszkałe  domy,  w których 

właściciele nie płacą podatków?

W odpowiedzi na zadane pytania Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH wyjaśnił, iż gmina 

ma obowiązek wszczynania kontroli dotyczącej podatku od nieruchomości. Pan Burmistrz 

poinformował,  iż  z  uzyskanych  przez  Niego  ustnych  informacji,  ujawniono 

20 nieprawidłowości  w  tej  materii  na  terenie  naszego  miasta.  Kontrola  wykazała 

zamieszkanie budynku bez złożenia stosownych oświadczeń podatkowych. W przypadku 

stwierdzenia  zamieszkania  budynku,  który  nie  został  oddany,  gmina  występuje  do 

Inspektora  Nadzoru  Budowlanego  o  przeprowadzenie  kontroli.  Odnośnie  pytań 

związanych  z  Domami  Pomocy  Społecznej  Pan  Burmistrz  wyjaśnił,  iż  zapewnienie 

całodobowej opieki mieszkańcom, zwłaszcza niepełnosprawnym, jest zadaniem Powiatu. 

Miasto  zapewnia  całodobową  opiekę  w  miejscu  zamieszkania  i  te  działania,  zgodnie 

z przedstawioną  w części  informacyjnej  sesji  statystyką,  MOPS  realizuje.  MOPS 

w Tarnowskich Górach dysponuje listą osób, oczekujących na miejsce w Domu Pomocy 

Społecznej,  jednak pełną listę posiada Starostwo Powiatowe (jako organ prowadzący). 

Nie ma przeciwwskazań do powstawania prywatnych domów opieki, jednak informacje na 

temat warunków,  jakie  muszą zostać spełnione,  posiada Starostwo Powiatowe.  Gmina 

może kierować osoby potrzebujące na podstawie umowy, zawieranej z Domem Pomocy. 

70%  emerytury  podopiecznego  może  zostać  przeznaczone  na  pokrycie  kosztów 

utrzymania, pozostałą część kosztów ponosi gmina. W przypadku Domu Pomocy, którego 

dotyczyła skarga, omawiana na dzisiejszej sesji, gmina również dopłaca. 
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W  nawiązaniu  do  wypowiedzi  Radnego  Kazimierza  SZCZERBY,  Burmistrz  Miasta 

poinformował,  że  przebudowa  ulicy  Krakowskiej  planowana  była  w  poprzednich 

kadencjach. Projekt, który powstał dwie kadencje wcześniej, nie był uzgodniony m.in. ze 

Stowarzyszeniem  Miłośników  Ziemi  Tarnogórskiej.  Dyskusja  społeczna,  której  został 

poddany ten projekt,  doprowadziła do tego, że na dzień dzisiejszy jest  on uzgodniony 

z większością  środowisk  miejskich.  W chwili  obecnej  opracowywane  są  ostateczne 

projekty wykonawcze. Burmistrz Miasta zauważył, iż do realizacji inwestycji niezbędne są 

środki  finansowe.  Następnie  dodał,  iż  powstała  w  dniu  dzisiejszym  Komisja  będzie 

zajmowała się sprawami strategicznymi. Gmina posiada dokument - projekt strategii, który 

znacznie różni się od tego z 2005r. Pan Burmistrz potwierdził słowa Radnego Kazimierza 

SZCZERBY,  iż  Tarnowskie Góry,  kojarzą się  z  Centrum miasta.  Gmina dba o obiekty, 

których jest właścicielem. Następnie krótko odniósł się do kwestii położenia asfaltu na ulicy 

Mlecznej  w  Tarnowskich  Górach.  W  odpowiedzi  na  pytania  Radnego  Piotra 

SZCZĘSNEGO, Pan Burmistrz  poinformował,  iż  po wykonaniu inwestycji,  przywracany 

jest  stan pierwotny nawierzchni drogi.  W odniesieniu do stanu nawierzchni  ulicy Staffa 

w Tarnowskich Górach, wyjaśnił, iż niezwłocznie po zakończeniu prowadzonej inwestycji, 

zostanie ona przywrócona do stanu pierwotnego. 

Zastępca  Burmistrza  Miasta  Piotr  SKRABACZEWSKI  w  odpowiedzi  na  pytania 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej,  Janusza ŚNIETKI,   poinformował,  iż  w sprawie 

mieszkańca  miasta  -  Pana  GRAJCZYK,  została  wystosowana  odpowiedź  Burmistrza 

Miasta.  Następnie  Zastępca  Burmistrza  Miasta  odczytał  treść  pisemnej  odpowiedzi. 

Zgodnie  z przytoczonym  pismem  organem  właściwym  w  sprawie  korzystania 

ze środowiska  przez  przedsiębiorcę  oraz  wydania  decyzji,  określającej  dopuszczalny 

poziom  hałasu  lub  pozwolenia  na  wprowadzenie  gazów  lub  pyłów  do  powietrza  jest 

Starostwo.  Kontrola  przestrzegania  przepisów  o  ochronie  środowiska,  jak  również 

eksploatacji instalacji lub urządzeń jest zadaniem ustawowym Wojewódzkiego Inspektora 

Ochrony  Środowiska.  Skargi  mieszkańców  oraz  Rady  Dzielnicy  Sowice  w  związku 

z działalnością P.H.U. „OLMET” przekazywane są na bieżąco do Starostwa Powiatowego 

w  Tarnowskich  Górach.  Starosta  Tarnogórski  w  sierpniu  2011r.  wszczął  postępowanie 

w sprawie  wydania  decyzji  o  dopuszczalnym  poziomie  hałasu  w  środowisku. 

Postępowanie zostało  umorzone,  jako bezprzedmiotowe,  gdyż  podczas wykonywanych 

pomiarów  hałasu  nie  stwierdzono  przekroczeń  dopuszczalnych  wartości.  W  wyniku 

wniesionego  odwołania  sprawa  rozpatrywana  jest  przez  organ  wyższego  rzędu  tj. 
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Samorządowe  Kolegium  Odwoławcze  w Katowicach.  Niezależnie  od  działań 

prowadzonych  przez  Starostę  Tarnogórskiego,  w związku  z  ciągłymi  skargami 

mieszkańców  na  uciążliwą  emisję  hałasu   tut.  Urząd  kilkukrotnie  zwracał  się  do 

Wojewódzkiego  Inspektora  Ochrony  Środowiska  w Katowicach  Delegatura  w 

Częstochowie o przeprowadzenie kontroli firmy „OLMET” w zakresie przestrzegania norm 

ochrony środowiska. W sierpniu br. Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska wystąpił 

do tut.  Urzędu o przekazanie informacji  na temat uruchomionej w ostatnich miesiącach 

strzępiarki,  gdyż  planuje  przeprowadzenie  kolejnej  kontroli  w Zakładzie.  Wzmożony  w 

ostatnim czasie hałas oraz emisja do powietrza pochodząca z nowej  instalacji  zostaną 

zbadane  przez  Wojewódzki  Inspektorat  Ochrony  Środowiska,  który  wyda  następnie 

stosowne zalecenia pokontrolne. 

Ad. vocem
Radny  Kazimierz  SZCZERBA poinformował,  iż  w  okresie  kadencji,  w  której  był 

Burmistrzem  Miasta,  plany  rewitalizacji  ulicy  Krakowskiej,  nie  zostały  zrealizowane, 

ponieważ  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  „zadbał”  o wykonanie  ulicy  Kruczej.  Radny 

dodał, że chciałby aby przyjąć za priorytet sprawy zagospodarowania Centrum miasta. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, Janusz ŚNIETKA podziękował za  odpowiedź na 

zadane  przez  siebie  pytania.  Następnie  odniósł  się  do  sprawy kontroli  zamieszkałych 

budynków pod kątem uregulowania spraw, związanych z podatkiem od nieruchomości. 

Następnie poprosił o przekazanie pisma odczytanego przez Zastępcę Burmistrza Miasta 

Piotra SKRABACZEWSKIEGO do wiadomości Rady Dzielnicy SOWICE. 

Zastępca Burmistrza  Miasta,  Piotr  SKRABACZEWSKI odniósł  się  krótko  do planów 

rewitalizacji ulicy Krakowskiej w Tarnowskich  Górach. 

Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  dzisiejszej  sesji, Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
Stanisław KOWOLIK słowami „Szczęść Boże” zamknął obrady XIV sesji Rady Miejskiej 
w Tarnowskich Górach.

Sporządził: /-/ M. Solinger

Przewodniczący Rady Miejskiej 

 /-/ Stanisław KOWOLIK 
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